
Miskolci Napló
Megjelenik Miskolcon és vonzáskörzetében – térítésmentes  2023. december 9.  |  49. hét  |  XX. évfolyam 48. szám WWW.MINAP.HU

MESEBELI ERDŐ. Advent 
első vasárnapján ismét útnak 

indult a Tiszai pályaudvar és 
Felső-Majláth között az adventi 
villamos. Az MVK teljesen meg-
újította az ünnepi járat dekorá-

cióját: mézeskalács ház helyett 
idén mesebeli erdővé alakult, 

belül erdei hangulattal, kívül 
pedig rengeteg fényfüzérrel, 

fénydekorral. Az MVK munka-
társai saját kezükkel díszítették 

fel a szerelvényt az utazókö-
zönség örömére. A különleges 

szerelvény 2024. január 6-ig 
közlekedik. A villamosra az 

szállhat fel, aki érvényes jegy-
gyel, bérlettel, utazásra jogosí-

tó okmánnyal rendelkezik.  
Képösszeállításunk a 7. oldalon

ORVOSHIÁNY  
Még több gyermekorvosra lenne szükség Miskolcon – jelentet-
te ki Török Lajos, a Gyermek Alapellátásban Praktizáló Orvosok 
Szövetségének elnökségi tagja az Egészségügyi Monitoring 
Bizottság legutóbbi ülése után. Ezt és több más problémát is 
a nyilvánosság elé tárt a bizottság, hozzátéve: folyamatosan 
dolgoznak a megoldáson, és a városvezetés mindent elkövet, 
hogy kedvező feltételeket teremtsen a praktizáló háziorvo-
soknak és házi gyermekorvosoknak. Cikk a 4. oldalon

MESTERRÉ VÁLTAK 
Huszonkét szakember vette át mesterlevelét ked-
den a BOKIK-székházban. A kamara idén fodrászok, 
kozmetikusok és autószerelők számára indított 
mesterképzést. Az elmúlt években tartalmában és 
a módszerében is megújult a mestervizsgáztatás, 
az alapcél azonban változatlan: a szakmai fejlődés, 
a szakmai presztízs növelése és az utánpótlás-ne-
velés színvonalának biztosítása. Cikk a 6. oldalon

HÁLÁT ADNAK 
Rendhagyó programokkal ünnepli újraindulásának 
harmincéves évfordulóját a Lévay József Reformá-
tus Gimnázium. Az iskola három évtizeddel ezelőtt 
negyvenöt éves kényszerszünet után indult újra, 
de a miskolci református oktatás több száz éves 
múltra tekint vissza. Szerdán egy művészeti teret 
avatnak fel, és még idén elkészül a Lévay állandó is-
kolatörténeti poszterkiállítása is. Cikk a 8. oldalon

A decemberi közgyűlés leg-
fontosabb napirendi pontja 
a költségvetési tervezet tár-
gyalása lesz.

Már januártól több ezer mis-
kolci dolgozó fizetése emel-
kedhet, soha nem látott ön-
kormányzati támogatásból 
gazdálkodhat az MVK, de több 
juthat városüzemeltetésre, a 
közbiztonság fenntartására, a 
szociális és kulturális ágazatra, 
és további tételek mellett nőhet 
a sporttámogatás is – ennek fel-
tétele, hogy a december 14-ei 
közgyűlésen elfogadják Mis-
kolc 2024-es költségvetését. A 
város a gazdasági nehézségek 
ellenére működőképes maradt, 

levegőhöz jutottunk, a fejünk a 
víz fölé került 2023-ban; jövőre 
végre egy pozitív költségveté-
se lehet Miskolcnak – emelte ki 
Veres Pál polgármester azon a 
pénteki sajtótájékoztatón, ahol 
a város három alpolgármeste-
rével ismertette a költségvetési 
tervezet főbb sarokszámait. 

A Velünk a Város részéről 
nyilatkozó vezető politikusok 
szerint az élet számos terüle-
tén „jelentősen több forrás” 
áll majd rendelkezésre, és bár 
a valóban ideális működés-
hez még hiányzik körülbelül 
20 milliárd forint, ennek elle-
nére stabil, kiszámítható ke-
retek között működhet Mis-
kolc jövőre. A városvezetők 
egyöntetűen kifejezték: remé-
nyeik szerint megszavazza a 
közgyűlés a tervezetet, hiszen 
így már januártól több ezer 
családban magasabb fizetést 
vihetnek haza, és a város üze-
meltetése is fejlődhet már az 
év első hónapjától.

Cikk a 2. oldalon

Pozitív költségvetést terveztek 

A Momentum is támogatja 
Veres Pál polgármester új-
raindulását a jövő évi ön-
kormányzati választáson. 
A felek mindezt csütörtö-
kön jelentették be.

Veres Pál polgármes-
ter idén februárban hozta 
nyilvánosságra, hogy jövő-
re újraindul a polgármes-
teri posztért. Azóta a Job-
bik-Konzervatívok, majd az 
MSZP és a Párbeszéd-Zöl-
dek is mellé állt. Hozzájuk 
csatlakozott a héten a Mo-
mentum.

– 2019-ben Miskolc a vál-
tozás útjára lépett. Veres Pál 
és csapata a Momentum tá-
mogatásával bebizonyítot-
ta, hogy Miskolcot lehet jól is 
vezetni. Miskolcnak jelenleg 
sikeres gazdaság-, ifjúság- és 
zöldpolitikája van – fogalma-
zott szerkesztőségünknek Ge-
lencsér Ferenc a városvezető-
nél tett látogatását követően. 
A Momentum elnöke kiemel-
te, rendkívül büszkék közös 
eredményeikre, s úgy véleke-
dett, ezek olyan értékek, ami-
ket meg kell tudniuk őrizni.

Folytatás a 3. oldalon

A Momentum is  
beállt Veres Pál mögé 

A város eladta a mezőkö-
vesdi repülőtérben lévő 
tulajdonrészét.

A miskolci közgyűlés 2023 
májusában határozott arról, 
hogy kétfordulós versenyez-
tetési eljárás útján, egyben 
értékesíti a Mezőkeresztes, 
va lamint a Mezőkövesd külte-
rületein elhelyezkedő ingatlan 

tulajdoni hányadait – a másik 
két település tulajdoni hánya-
daihoz képest mindkét eset-
ben egyhatod – egyhatod rész-
ről volt szó. Az új tulajdonos a 
mezőkövesdi és mezőkeresz-
tesi ingatlanok és tulajdoni há-
nyadok megvásárlásával egy 
kézben fogja össze a mezőkö-
vesdi repülőtérhez tartozó in-
gatlanokat.                                 MN

Új tulajdonos a mező- 
kövesdi repülőtérenHivatalosan is bejelentették, 

hogy az LG Magna Miskol-
con építi fel első európai 
gyáregységét.

Mint arról korábban lapunk 
is beszámolt, a dél-koreai LG 
és a kanadai Magna vegyes-
vállalata nemzetközi verseny-
ben hazánkat és Miskolcot 
választotta az új gyáregysége 
felépítéséhez. A szeptemberi 
bejelentést követően kedden a 
projektet hivatalosan is bemu-

tatták a Külgazdasági és Kül-
ügyminisztériumban.

„Az ünnepélyes eseményen 
megerősítették, hogy ez hatal-
mas sikert jelent Miskolc váro-
sának is, hiszen ez azt tükrözi, 
hogy hazánk és ezen belül Mis-
kolc továbbra is vonzó célpont a 
külföldi befektetések számára” – 
fogalmazott a bejelentés kapcsán 
Veres Pál Facebook-oldalán.

A városvezető emlékeztetett, 
egy ilyen beruházási döntéshez 
többhónapos tárgyalássorozat 

vezet, és rengeteg szakember ki-
tartó munkája szükséges. 

– Hatalmas köszönet nekik. 
A miskolci kiváló szakemberek 
mellett a beruházás nem való-
sulhatott volna meg a Külgaz-
dasági és Külügyminisztérium, 
valamint a Nemzeti Befektetési 
Ügynökség által nyújtott pénz-
ügyi és szakmai támogatás 
nélkül. Mi pedig megígérjük, 
hogy Miskolc városa megfe-
lelő ipari környezetet biztosít, 
valamint teljes körű segítséget 

nyújtunk ahhoz, hogy sikere-
sen együttműködjünk a céggel 
és hogy Miskolcon otthonra 
leljenek. Rajtunk nem fog múl-
ni – hangsúlyozta. 

A hivatalos bejelentést kö-
vetően az LG Magna vezetősé-
ge Miskolcra látogatott. Előbb 
a beruházás megvalósításának 
gyakorlati kérdéseiről egyez-
tettek a városvezetéssel, majd 
helyszíni bejárást tartottak a 
Mechatronikai Ipari Parkban.

Cikk a 3. oldalon

Miskolcon épül az első európai LG Magna gyár 

JÉG VELÜNK. Rövid idő alatt a miskolciak kedvence lett 
az Erzsébet téren kialakított jégpálya. A nyitás óta eltelt 
bő egy hétben mindennap rengetegen keresték fel: volt, 
aki barátokkal, más a párjával, de sok család is kipróbál-
ta a varázslatos hangulatú, ünnepi fényekkel kivilágított 
létesítményt. A jégpálya egészen 2024. január 7-éig vár-
ja az érdeklődőket. Fotó: Mocsári László
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Miskolci Napló

A városvezetés célja, hogy 
jó minőségben és megfelelő 
mennyiségben biztosítsa a 
fenntartásában lévő intéz-
mények melegétel-ellátását.

Pénteken megtartotta ala-
kuló ülését az önkormány-
zat Közétkeztetési Tanácsa. 
A testület létrehozásáról 
még szeptemberben döntött 
a város közgyűlése. A közét-
keztetéssel kapcsolatos ed-
digi tapasztalatok kapcsán 
Varga Andrea alpolgármes-
ter felidézte: az önkormány-
zat még 2017-ben a közbe-
szerzési eljárás nyertesével, 
a Kórház- és Menzaétkezte-
tés Szolgáltató Kft.-vel kötött 
szerződést tíz évre. A cég 
először 2020-ban, majd az-
óta évente emelt árat a sza-
kági inflációval megegyező 
mértékben. Többször is je-
lezte azonban az egységá-
rak emelésére vonatkozó 
igényét a kialakult gazdasá-
gi körülményekre hivatkoz-
va. Az áremelés mértékéről 
végül hosszas tárgyalásokat 
követően sikerült megálla-
podniuk. A keletkező kü-
lönbözetet az önkormányzat 
átvállalta, így városlakóknak 

nem kell többet fizetniük az 
ebédért Miskolcon. Varga 
Andrea hangsúlyozta: lega-
lább ennyire lényeges szem-
pont azonban, hogy az intéz-
mények asztalára kerülő étel 
jó minőségben és megfelelő 
mennyiségben álljon rendel-
kezésre.

Bucskó Ibolya Andrea, a 
Miskolci Közintézmény-mű-
ködtető Központ igazgatója 
elmondta, a cél egy hosszú 
távon is fenntartható miskol-
ci közétkeztetés kialakítása. 
A tanács legfőbb feladatának 
az ételekkel kapcsolatos ész-
revételek nyílt párbeszédben 
való megvitatását jelölte meg.

BÓDOGH DÁVID

A miskolciak érdekeit és bol-
dogulását szolgálja a jövő évi 
költségvetés – hangsúlyozta 
Veres Pál polgármester.

A közgyűlés elé jövő héten 
kerülő tervezet számos olyan 
elemet tartalmaz, amit már ja-
nuár 1-jétől szeretnének életbe 
léptetni. Több mint 5 ezer, Mis-
kolcért dolgozó ember számára 
biztosítja a minimálbéremelés-
hez és a garantált bérminimum 
emeléséhez elengedhetetlen 
forrásokat. Erre megvan a fe-
dezet. A városi cégek, az önkor-
mányzati dolgozók számára le-
hetőség nyílik egy átlagosan 10 
százalékos béremelésre. Ezzel 
az intézkedéssel mintegy 2500 
embernél már januártól életbe 
léphet az emelés. De például a 
Salkaházi-támogatás jövő évi 
kifizetését is tartalmazza a költ-
ségvetés.

– Felelősségteljesen, fegyel-
me zetten és takarékosan 
gaz dálkodtunk, és az adó-
bevételeink is nőttek. Stabil, ki-
számítható keretek között mű-
ködhet Miskolc jövőre – húzta 
alá Veres Pál.

Bérfejlesztések hoz
Varga Andrea alpolgármes-

ter ismertette, a szociális ágazat 
közel 450 millió forinttal több 
támogatásból gazdálkodhat jö-
vőre. Az összegből fejlesztenék a 
béreket. Az ágazatban dolgozók 
közül sokan idős, beteg, rászo-
ruló emberekről gondoskodnak, 
az ő munkájuk elismerése azon-
ban „még mindig nincs azon a 
szinten”, mint amit a városveze-
tés kívánatosnak tartana.

A kulturális terület szintén 
többletforrásokat kaphat. Dön-

tően az intézmények dolgozó-
inak béremelésére törekednek, 
ami bizonyítja véleménye sze-
rint, hogy a városnak nem csak a 
kultúra évében fontos az ágazat.

Emelnék továbbá a közneve-
lésben, városi fenntartású óvo-
dákban dolgozók bérét, de a 
diákönkormányzat működé-
sére is magasabb támogatást 
biztosítanak. A civil szférában 
kiemelten segítik a partnerszer-
vezeteket, megemelnék az erre 
fordítandó összegeket. A házi-
orvosok rezsitámogatását szin-
tén növelhetik.

Garanciát jelent
Szopkó Tibor alpolgármester 

arról szólt, hogy ez egy „egé-
szen más” költségvetés, mint 
a korábbi évi büdzsék. Az el-
múlt években szűkösebb kere-
tek között gazdálkodott a város, 
ennek ellenére is biztosították 
azonban a működőképességet, 
fejleszteni tudott Miskolc.

– Az előző költségvetések 
válságállók voltak. Egy rendkí-
vül takarékos és felelősségteljes 
gazdálkodással pedig sikereket 
értünk el – hangoztatta, meg-
említve egyebek mellett a négy 
évvel ezelőtt még alig 17 szá-
zalékon álló Top-os projektek 
befejezését. – Ezen a téren se-
reghajtóból éltanulóvá vált Mis-
kolc – húzta alá. Egy több mint 
33 milliárd forint összértékű 
fejlesztési, beruházási és felújí-
tási tételsort tartalmaz a terve-
zet. Az összeg nagy része ugyan 
uniós pénz, de már miskolci 
forrás is található benne.

Ismertette azt is, hogy a 
sportra több mint 100 millió 
forinttal többet szán a város, a 
turizmust pedig továbbra is ki-
emelt területként kezelik.

– Bízom benne, hogy ezt a 
költségvetést még az ellenzék 
is támogatni fogja, hiszen több 
ezer munkavállalót érint. Teljes 
egységet kérek a közgyűléstől. 

Ez a büdzsé egy garancia, hogy 
sikeres évünk legyen – fogal-
mazott Szopkó Tibor.

Támogatott MVK
Badány Lajos alpolgármes-

tertől megtudtuk, hogy vá-
rosüzemeltetésre összességé-
ben 1,3 milliárd forinttal többet 
szán az önkormányzat. Csak 
az MVK Zrt. 650 millió forint 
többlettámogatást kap az előző 
évhez képest, így elmondható, 
hogy soha nem látott, közel 5 
milliárd forintos önkormány-
zati támogatást kap a közleke-
dési vállalat. A pénz a megnö-
vekedett energiaköltségeken túl 
fedezetet biztosít a nemrégiben 
bevezetett városrészi kapcsola-
tok, járatsűrítések további biz-
tosítására, és figyelembe veszi a 
többletteljesítmények hatását is.

– Az elsődleges cél egy opti-
mális, költséghatékony szolgál-
tatás biztosítása a miskolciak 
számára – húzta alá.

Elmondta azt is, hogy a Mis-
kolci Városgazda Kft. 3,2 mil-
liárd forintból gazdálkod-
hat jövőre a tervezet szerint 
– ez mintegy 600 millió forint-
tal haladja meg az idei támoga-
tást. Több pénz jut a közbizton-
ság fenntartására, javítására is: 
plusz 80 millió forintot kap a 
rendészet, és továbbra is bizto-
sítják a rendőrség támogatását.

Minden idők legjobbja
Simon Gábor (Velünk a Vá-

ros, MSZP) frakcióvezető a 
Miskolc Televízió Kilátó című 
műsorában rámutatott, a város-
vezetés kemény munkájának 
köszönhetően normalizálódott 
a helyzet az elmúlt évek nehéz-
ségei – világjárvány, energiavál-
ság, infláció – után.

– 2019-től ez volt az első 
olyan időszak, amikor nyugod-
tan elő tudtuk készíteni a költ-
ségvetést, ami a város minden 
részén komoly előrelépést jelent 
a miskolciak, az intézmények, a 
cégek számára – emelte ki.

Simon Gábor úgy vélekedett, 
hogy a 2024-es „minden idők 
legjobb költségvetése” lesz, hi-
szen az élet számos területén 
„jelentősen több forrás” fog ren-
delkezésre állni.

– Ez azonban nem azt jelen-
ti, hogy annyi pénze van az ön-
kormányzatnak, mint ameny-
nyit szeretne. Körülbelül 20 
milliárd forint kellene még, 
hogy valóban ideális működést 
tudjunk garantálni – véleke-
dett. Hozzátette, a kormány to-
vábbra is „sarcolja” Miskolcot, a 
szolidaritási adót például ismét 
megemelte mintegy 1 milliárd 
forinttal, így jövőre már 4,5 
milliárdot kell fizetni.

Végül azt mondta a frakció-
vezető, hogy „egy tisztességes, 
hiteles” képviselő megszavazza 
a tervezetet.

– Mindenki mérlegelheti, 
hogy esküjéhez híven jár-e el, 
és Miskolc javát szolgálja. Aki 
nem szavazza meg, az saját poli-
tikai érdekei szerint cselekszik.

Súlyos következmények
A magas rezsiárakkal tovább-

ra is meg kell küzdeni – muta-
tott rá Szarka Dénes (Velünk 
a Város, Jobbik) frakcióveze-
tő-helyettes. Hozzátette, ilyen 
téren még most sem ideális a 
helyzet, mindenesetre fókuszál-
tak azokra a területekre, ahol 
további forrásokra van szükség. 
Ilyen például a közösségi közle-
kedés, ami további plusztámo-
gatást kap az önkormányzattól.

– Nem szabad azonban meg-
feledkezni arról, hogy 2020 óta 
nem kapja meg az állami nor-
matívát az MVK. Most már 
több milliárd forinttal károsí-
tották meg a miskolci költség-
vetést – magyarázta.

A frakcióvezető-helyettes re-
ményét fejezte ki, hogy a köz-
gyűlés támogatni fogja a terve-
zetet.

– Tisztában vagyunk azzal, 
hogy az ellenzék nem szok-
ta megszavazni a büdzsét, erre 
fel vagyunk készülve most is. 
Ugyanakkor konkrét javasla-
tok nem nagyon hangzottak el 
a Fidesz részéről. Arra készü-
lünk, hogy többséget fog kapni 
a közgyűlésben, hiszen sok in-
tézkedés már januárban hatály-
ba léphetne. Súlyos következ-
ményekkel járna, ha nem lenne 
meg a többség – mondta.

KUJAN ISTVÁN

A tervek szerint az MVK 650 millió forint többlettámogatást kap az előző évhez képest. Fotó: M. L.

Miskolc egyik legmodernebb 
egészségügyi komplexuma 
épült meg Kilián-Délen - az 
elhúzódó kivitelezés után 
azonban műszaki problémák 
adódtak, ezért legkorábban is 
csak februárban költözhetnek 
be az Otthon téri egészség-
házba a háziorvosok.

A mintegy ötszáz négyzet-
méteres épületben a legmoder-
nebb körülmények között kap-
nak majd ellátást a betegek. A 
beruházás összköltsége elérte 
a bruttó 339 millió forintot, az 
uniós forrásból felépített egész-
ségház öt felnőtt és két gyermek 
háziorvosi körzetnek, valamint 
két védőnői szolgálatnak lesz az 
otthona, de vérvételre is várják 
majd a miskolciakat. Az épület 
egyik különlegessége, hogy a 

folyosók üvegtetőt kaptak, így 
a belső terekbe sok fény árad be 
– azonban ennél az építészeti 
elemnél jelentkeztek problémák 
az átvételt követően. Ez a válasz 
arra a lakossági kérdésre, mi-
ért nem költözhettek még be a 
háziorvosok az új rendelőikbe - 
hangzott el azon a sajtótájékoz-
tatón, amit szerdán tartottak a 
helyszínen.

Varga Andrea alpolgármes-
ter felidézte, hogy amikor 2019-
ben a jelenlegi városvezetés 
megkezdte a munkát, az egyik 
első feladata a rendelő körüli 
helyzet rendezése volt. Az elő-
ző városvezetés ugyanis még 
2017-ben nyert el egy pályázatot 
az építésre, a helyszínt is akko-
riban jelölték ki a lakosság meg-
kérdezése nélkül, de az építke-
zés nem kezdődött el.

– Sok munkával és energiával 
körbejártuk a lehetőségeket, a 
lehető legoptimálisabb megol-
dást kerestük – folytatta Var-
ga Andrea. – Összegyűjtöttük 
a véleményeket, és így döntöt-
tünk az egészségház megépíté-
séről. A kivitelezéssel azonban 
másfél évet csúsztak. Decem-
ber 4-én megkaptuk ugyan a 
hivatalos használatbavételi en-
gedélyt, az önkormányzat tehát 
már birtokon belül van, azzal 
szembesültünk azonban, hogy 
problémák merültek fel, amik-
nek a kijavítása nélkül nem kez-
dődhet meg az orvosi ellátás.

A kivitelező tetemes csúszá-
sa mellett egy kormányren-
delet is lassította a folyamatot, 
majd most a kiviteli hibák ja-
vítása miatt nem tudják átadni 
az épületet. Pedig a környéken 
élők már nagyon várnák Bar
tha György (Velünk a Város, 
MSZP) önkormányzati képvi-
selő elmondása szerint.

– A régi rendelő megközelíté-
se, a rengeteg lépcső problémát 
okoz több nyugdíjasnak. Min-
denki azt szeretné, hogy kész 
legyen az egészségház. Egysze-
rűen képtelen vagyok elfogadni, 
hogy egy új épület beázik, hogy 
műszaki problémák lépnek fel, 
vagy hogy a mai napig nem sze-
relték le az építkezés miatt felál-
lított drótkerítést – sorolta.

Hozzátette, nem tehettek 
mást, lépnie kellett az önkor-
mányzatnak: közel 50 millió fo-
rint kötbért rótt ki a kivitelező-
re. „Nincs más lehetőségünk” 
– mutatott rá.

Miklós Viktor pályázati fő-
osztályvezető azzal egészí-
tette ki, hogy 2022-re készen 
kellett volna lennie a vállal-
kozónak, de akkor jóindulat-
tal is csak alig 40-50 százalé-
kos készültségen állt a projekt. 
Hozzátette, az 50 millió forin-
tos kötbéren túl a garanciális 
javításokat is el kell végeznie a 
kivitelezőnek.

Elmondta azt is, hogy ígéretet 
kaptak a nyílászárók javítására, 
ez már a napokban megtörté-
nik. Ezzel elhárulhat az aka-
dálya annak, hogy az orvosok 
beköltözzenek – ha nem ázik 
be újfent az épület, akkor erre 
legkorábban februárban lesz le-
hetőség.

Varga Andrea alpolgármes-
ter végül hangsúlyozta: az ön-
kormányzat „nem enged” ab-
ból, hogy a vállalt minőségben 
dolgozzon egy kivitelező.

– Komoly paramétereket ír-
tunk elő, ezeket teljesítenie kell 
– húzta alá az alpolgármester, 
dicsérve ugyanakkor a modern 
épület tágas rendelőit, elkülöní-
tett betegváróit.

KUJAN ISTVÁN

Ötvenmilliós kötbért róttak ki a kivitelezőre 

Stabil, kiszámítható költségvetés 2024-ben 

Mennyiségben és  
minőségben is megfelelő 

A problémák kijavítása nélkül nem kezdődhet meg az orvosi ellá-
tás. Fotó: Juhász Ákos
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Több tucatnyi másik város 
közül választotta ki a borso-
di vármegyeszékhelyet első 
európai beruházási helyszíne-
ként az LG Magna.

Az „észszerű és rugalmas 
hozzáállásnak”, valamint az 
iparfejlesztési politikának kö-
szönhetően döntött Miskolc 
mellett a dél-koreai és kanadai 
közös vállalat, az LG Magna - 
mondta el korábban Szijjártó 
Péter külgazdasági és külügy-
miniszter, aki hangsúlyozta azt 
is, hogy a gazdaságot nem po-
litikai alapon, hanem csak ész-
szerűen lehet fejleszteni.

Ennek mentén érkezett szá-
mos beruházás, illetve fejlesz-
tés a vármegyeszékhelyre vagy 
agglomerációjába. Csak az idei 
év második felében több beje-
lentés is történt: a Sanofi be-
fejezett egy nyolcmilliárd fo-
rintos beruházást, a Bosch 
Energy and Body Systems Kft. 
18 milliárd forintból fejleszt. A 
vállalatcsoportnak 2023-ban 
már a második komoly fej-

lesztése ez, hiszen februárban 
bejelentették, hogy összesen 
csaknem 70 milliárd forint-
ból logisztikai és disztribúciós 
központot hoznak létre, vala-
mint bővítik gyártási kapacitá-
saikat Miskolcon 2024 végére. 
A Felsőzsolcára érkező GKN 
Automotive Hungary Kft. 52 
milliárdból építette meg félten-
gelyeket gyártó üzemét.

A már említett LG Mag-
na pedig 20 milliárd forintból 
fejleszt Miskolcon, informáci-
óink szerint a Mechatronikai 
Ipari Parkban épül majd meg 
a gyár, a próbatermelés 2025-
ben kezdődhet.

Csak a felsorolt nagyberuhá-
zások Miskolcon belül összes-
ségében nagyságrendileg 500, 
míg Felsőzsolcán akár 1500 új 
munkahelyet is jelenthetnek.

Ahogy az LG Magna letele-
pedéséről tartott eheti sajtótá-
jékoztató után Veres Pál pol-
gármester is fogalmazott, a 
beruházások „hatalmas sikert” 
jelentenek a város számára, hi-
szen azt tükrözik, hogy hazánk 

és ezen belül Miskolc „vonzó 
célpont” a külföldi befekteté-
sek számára.

– Egy ilyen beruházási dön-
téshez több hónapos tárgya-
lássorozat vezet, és rengeteg 
szakember kitartó munkája 
szükséges. Hatalmas köszö-
net jár nekik, hiszen a miskol-
ci kiváló szakemberek mellett 
a beruházás nem valósulha-
tott volna meg a Külgazdasági 
és Külügyminisztérium, va-
lamint a Nemzeti Befektetési 
Ügynökség által nyújtott pénz-
ügyi és szakmai támogatás 
nélkül – mutatott rá.

A városvezető ígéretet tett 
arra, hogy Miskolc „megfele-
lő ipari környezetet biztosít, 
valamint teljes körű segítséget 
nyújtunk ahhoz, hogy sikere-
sen együttműködjünk a cég-
gel, és hogy Miskolcon otthon-
ra leljenek. Rajtunk nem fog 
múlni”, hangsúlyozta.

Az LG Magna első euró-
pai gyárában az elektromos 
autók berendezéseit és alkat-
részeit fogják gyártani, vala-

mint elektromos motorokhoz 
különböző elemeket, fedélzeti 
töltőket és invertereket. A be-
ruházás 200 új munkahelyet 
fog jelenteni Miskolcon. A kor-
mány 6,2 milliárd forint vissza 
nem térítendő készpénztámo-
gatást biztosít a beruházáshoz.

Szíjjártó Péter szerint ezzel 
„újabb lendületet kap” a ma-
gyar autóipar. Hangsúlyozta 
azt is, hogy egy „kemény regio-
nális versenyben” tudott nyer-
ni Miskolc. A vállalat ugyanis 
„tucatnyi másik helyet” is vá-
laszthatott volna beruházási 
helyszínként, a döntés azonban 
mégis Miskolcra esett.

A városvezetés pedig azon 
dolgozik – emelte ki Veres 
Pál –, hogy mind a már letele-
pült, mind az újonnan érkező 
cégek számára vonzó legyen 
Miskolc. További két elektro-
nikai céggel is előrehaladott 
tárgyalásokat folytat a város, 
de ezekről egyelőre bővebb tá-
jékoztatást nem adhatott a vá-
rosvezető.

KUJAN ISTVÁN

Az LG Magna vezetősége helyszíni bejárást tartott a városvezetéssel a Mechatronikai Ipari Parkban. Fotók: Horváth Csongor

Ökormányzati képviselői fel-
adatainak ellátásában nincs 
változás, és a kampányidő-
szakban is támogatja majd 
Veres Pált.

Hivatalosan is kilépett a 
Demokratikus Koalíció (DK) 
miskolci önkormányzati frak-
ciócsoportjából Borkuti Lász-
ló. A hírt az önkormányza-
ti képviselő a Miskolci Napló 
érdeklődésére megerősítette, 
hozzátéve, nem csupán a frak-
ciócsoportból, hanem a párt-
társai kérésére, a pártból is tá-
vozott.

– Tulajdonképpen lezár-
tam ezt a fejezetet. Az történt, 
ahogy a múlt héten a közösségi 
médiában közzétett posztom-
ban, majd sajtónyilatkozataim-
ban is nyilvánosságra hoztam, 
elválnak útjaink. Hétfő este 
írásos nyilatkozatban is rög-
zítettem a DK-ból való kilépé-
si szándékomat. Azt követően, 
kedd este volt egy frakcióülés, 
ahol felszólaltam, és szemé-
lyesen is elmondtam a jelenlé-
vőknek, hogy mik a döntésem 
alapvető okai. Ez a DK-s társak 
számára nem lehetett újdon-
ság, hiszen azt megelőzően fél 
éven keresztül mondtam ne-

kik, hogy nem tudok azono-
sulni azzal az irányzattal, amit 
ők képviselnek: nevezetesen, 
hogy két ellenzéki polgármes-
terjelölt induljon a jövő évi ön-
kormányzati választásokon – 
részletezte Borkuti László.

A politikus hozzáfűzte azt 
is: a párttal való szakításban 
közrejátszott a Mokrai Mihál�-
l�al való nézetkülönbség, ha 
tetszik, személyes ellentéte is. 
A köréje fonódó megítélés mi-
att nem tartja hiteles politikus-
nak, ugyanis „nem elég tisztes-
ségesnek lenni, annak is kell 
látszani”, és nem tulajdonítok 
neki olyan politikusi karaktert, 

ami mögé én egy csapatban be 
tudnék állni – tette hozzá.

A képviselő – ahogyan ko-
rábbi cikkünkben – most is je-
lezte: ez a döntés munkájában 
nem hoz változást, bizalmat el-
sősorban a választópolgároktól 
kapott, önkormányzati képvi-
selőként továbbra is körzetét, 
a Görömbölyön és Hejőcsabán 
élőket szolgálja, közművelődé-
si és turisztikai tanácsnokként 
pedig szakmai programok 
megvalósításában vesz részt. 
Kiemelte, az ellenzéki pártok 
szövetségét és a regnáló pol-
gármestert, Veres Pált támo-
gatja. Majd az is hozzátette:

– Miután a miskolci DK- 
frakciótól való távozásomról 
szóló híradások megjelentek, 
a körzetemből és az ismeret-
ségi körömből többen is meg-
kerestek, hogy tudomásomra 
hozzák, egyetértenek dönté-
semmel. Fejlemény az is, hogy 
kaptam felkérést a frakciószö-
vetségtől, miszerint vállaljak 
még egy ciklust, amire ter-
mészetesen igent mondtam. 
Nyilvánvaló, hogy képviselő-
társaimmal a következő idő-
szakban együtt dolgozom a 
Velünk a Város-frakció célki-
tűzéseinek megvalósításában, 
és közösen szeretnénk foly-
tatni azt a munkát, amit az 
elmúlt években a város, Mis-
kolc fejlesztése érdekében vál-
laltunk – tette hozzá Borkuti 
László.

Megkerestük a témával kap-
csolatban – a kétszemélyessé 
apadt – helyi DK frakciócso-
portjának egyik képviselőjét, 
Mokrai Mihályt is, aki annyit 
közölt: a frakciócsoportjuk to-
vább folytatja a munkát. „Az, 
hogy pontosan hogyan, még 
meglepetés, de a december 14-
ei közgyűlésen mindenképpen 
kiderül” – tette hozzá.

TAJTHY ÁKOS

Elhagyta a Demokratikus Koalíciót Borkuti László Elhagyta a Demokratikus Koalíciót Borkuti László 

A Momentum is támogat-
ja Veres Pál polgármester 
újraindulását a jövő évi ön-
kormányzati választáson.

Folytatás az 1. oldalról

Veres Pál a megbeszélésen 
a párt helyi önkormányza-
ti képviselőivel, Erdei Sán-
dor Zsolttal és Szopkó Tibor-
ral is egyeztetett jövőbeni 
együttműködésükről. Utób-
bi alpolgármesterként és 
a Momentum miskolci el-
nökeként arról számolt be, 
hogy eredményes tárgyalást 
folytattak, így támogatásuk-
ról biztosították az újrain-
duló polgármestert. Együtt-
működésük szerinte a város 
fejlődését és épülését szol-

gálhatja 2024 után is. Szopkó 
Tibor hangsúlyozta: Miskol-
con Veres Pálon kívül nincs 
más komolyan vehető pol-
gármesterjelölt.

– Jól látszott az elmúlt hó-
napok egyeztetéseiből, hogy 
közel vannak az elképzelé-
seink egymáséhoz. Nagyra 
értékelem, hogy az elnök úr 
személyesen jött el Miskolc-
ra, és jelentette be a támoga-
tást. Örülök, hogy most már 
körvonalazódik az az össze-
fogás, amely nem pártpoli-
tikai, hanem várospolitikai 
alapon hoz létre egy olyan 
csapatot, amely győzelemre 
esélyes a következő választá-
son – értékelte Veres Pál a be-
jelentést.                    BÓDOGH D.

Az önkormányzat január 
12-éig várja a város kitün-
tető címeinek és díjainak 
adományozására vonatko-
zó javaslatokat.

Miskolc közgyűlése az ál-
tala létrehozott kuratórium 
javaslatai alapján, Miskolc 
város napja alkalmából ha-
gyományosan kitünteté-
seket, díjakat adományoz. 
A városban működő civil-
szervezetek, közösségek, in-
tézmények, gazdálkodó és 
egyéb szervezetek, szakmai 
szövetségek, érdekképvisele-
tek, egyházak, valamint ma-
gánszemélyek 2024-ben is ja-
vaslatot tehetnek arra, hogy 
kik kapják az alábbi elisme-
réseket: Miskolc város dísz-
polgára kitüntető cím, Pro 
Urbe kitüntető cím, Gálffy 
Ignác-életműdíj, Herman 
Ottó tudományos díj, Sze-
mere Bertalan közéleti díj, 
Szabó Lőrinc irodalmi díj, 
Kondor Béla képzőművé-
szeti díj, Reményi Ede zenei 
díj, Déryné színházi díj, Mis-
kolc város építészeti alkotói 
díj, Bizony Ákos kitüntető 
jogi díj, Benkő Sámuel-díj, 
Pedagógiai díj, Miskolc vá-
ros turizmusáért díj, Az év 
sportolója díj, Miskolc város 

sportjáért díj, A civilek tá-
mogatásáért díj, Az év civil 
szervezete díj, Pro Minorita-
te díj, Nívódíj, Az egyetemért 
- a városért díj.

A jelöléshez szükséges le-
tölthető adatlap és a támo-
gató nyilatkozat a miskolc.
hu-n az „Önkormányzat ál-
tal meghirdetett pályázatok” 
menüpont alatt található 
meg. A kitöltött és aláírt ere-
deti adatlapot a részletes in-
dokolással és a kitüntető cím 
megjelölésével legkésőbb ja-
nuár 12-e, péntekig fogad-
ja az önkormányzat postai 
úton a Miskolc Megyei Jogú 
Város Polgármesteri Hiva-
tala, 3525 Miskolc, Városház 
tér 8. címen. A borítékon ké-
rik feltüntetni: „Miskolc vá-
ros napja – díj”. A dokumen-
tumokat elektronikus úton 
is szükséges elküldeni a kul-
turalis.koordinacio@mis-
kolc.hu e-mail-címre.

Az adatlap és indokolás le-
adásával a jelölő, a támogató 
és a jelölt elfogadja az adatke-
zelési szabályzat rendelkezé-
seit. Az adatlapon a vonat-
kozó négyzet bejelölésének 
elmulasztása esetén a jelölést 
nem lehet figyelembe venni, 
és az adatlapot meg kell sem-
misíteni.                                 MN

Várják a javaslatokatVárják a javaslatokat

A döntés az önkormányzati képviselő munkájában nem hoz változást

Veres Pál mögött áll  Veres Pál mögött áll  
a Momentum isa Momentum is



A helyi képviselő azonnali 
intézkedést sürget, lakossági 
fórumot hívna össze, ahol a 
szolgáltató tájékoztathatná a 
szirmaiakat az áramkimara-
dások okairól, illetve a meg-
oldási lehetőségekről.

Október végén írtunk arról, 
hogy megszaporodtak az áram-
kimaradások Miskolc Szirma vá-
rosrészében. Erről Szarka Dénes, 
a Velünk a Város jobbikos frak-
cióvezető-helyettese, valamint 
párttársa, a választókerület ön-
kormányzati képviselője, Cseléné 
Figula Edina beszélt. Elmondták, 
hogy közel kétezer családot érint 
a probléma, hűtők, fagyasztók 
vagy éppen árammal működő 
kapuk maradnak rendszeresen 
áram nélkül. Az áramkimaradá-
sok több ízben komoly anyagi 
kárt okoztak a családoknak.

– A helyiek annyit tudnak 
tenni, hogy rendre bejelentik a 
hibát, de nem történik változás. 
Én magam is írtam az MVM-
nek, kértem, hogy üljünk le be-
szélgetni, és mielőbb vizsgálják 
ki a problémát. Azonnali meg-
oldást szeretnénk – húzta alá 
Cseléné Figula Edina korábban.

Azóta részt vett egy megbe-
szélésen a szolgáltatónál, hi-
szen a helyzet nem változott 
az elmúlt hetekben sem. Itt 
közvetítette a lakók panaszait, 
egyúttal érdeklődött arról, mi 
miatt fordulhatnak elő ennyire 
sűrűn áramkimaradások.

– Azt a tájékoztatást kaptam, 
hogy olyan szinten terhelt a há-

lózat, hogy nem bírja el a fo-
gyasztást. A városrészbe vezető 
hosszú vezetéken bármi tör-
ténik, előfordulhat, hogy egy-
szerűen lekapcsol a szolgálta-
tás, majd pár másodperc múlva 
visszakapcsol. Rengeteg háztar-
tásban keletkezett már kár emi-
att – magyarázta a helyzetet az 
önkormányzati képviselő.

A szolgáltató azt is elmondta, 
hogy igyekeznek kiküszöbölni a 
problémát, megoldás jelenthet, 
ha a Bogáncs utcában megépül 
az ipari park trafóállomása. Erre 
kapcsolódna rá Szirma is. A 
rendszer kiépítését ugyan már 
megkezdte a szolgáltató, de akár 
több évet is igénybe vehet, mire 
teljesen elkészül vele.

– Most azt javasoltam, hogy 
tartsunk egy lakossági fóru-
mot, ahol az MVM kapcsola-
tot teremthet az ügyfeleivel, 
és válaszolhat a felmerült kér-
désekre. Sokan azonban már 
ezt a fórumot sem szeretnék 

megvárni, és érthető módon 
megoldást akarnak. Pattanásig 
feszült a helyzet - fogalmazott 
Cseléné Figula Edina.

Küldtünk kérdéseket az 
MVM-nek, arról érdeklőd-
tünk, hogy észlelik-e a prob-
lémát, kaptak-e lakossági beje-
lentéseket, illetve mi a pontos 
oka az áramkimaradásoknak? 
Megoldható, kiküszöbölhe-
tő? Min múlik, mi okoz ebben 
nehézséget, ha valóban igaz, 
hogy már évek óta fennálló 
problémáról beszélünk? Mi-
korra rendeződhet megnyug-
tatóan az ügy? Mit javasolnak 
a fogyasztóknak, hogyan tud-
ják „kímélni” elektronikai esz-
közeiket? Illetve nyitottak-e 
a Cseléné Figula Edina által 
kezdeményezett lakossági fó-
rumra, hogy megnyugtassák a 
helyi lakosságot? Lapzártánkig 
azonban nem kaptunk választ 
a szolgáltatótól.

KUJAN ISTVÁN
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Sürgősen kellene még gyer-
mekorvosból (is) Miskolcra 
- állapították meg a résztve-
vők a miskolci Egészségügyi 
Monitoring Bizottság kedd 
délutáni ülésén.

Több jelentős változás is tör-
tént az egészségügy területén 
az elmúlt időszakban, melyet az 
egy évvel ezelőtt felállt Egész-
ségügyi Monitoring Bizottság 
figyelemmel kísért, sőt konkrét 
gyakorlati megoldásokat is ja-
vasolt a szakmai szervezeteknek. 
Ilyen változás volt például, ami-
kor idén áprilisban az ügyeleti 
rendszer működtetése az Orszá-
gos Mentőszolgálathoz került, 
ami azt jelentette, hogy több 
olyan helyi háziorvos, aki koráb-
ban nem ügyelt, onnantól kény-
telenné vált ügyeletet vállalni. 
A jogszabályváltozások követ-
keztében több háziorvos is be-
adta a felmondását – ismertette 
az Egészségügyi Monitoring Bi-
zottság évértékelő ülését követő 
sajtótájékoztatón Balog Ildikó, a 
Miskolci Egészségfejlesztési In-
tézet (MEFI) igazgatója. Rámu-
tatott: amennyiben az orvoskol-
légák nem tudják értékesíteni a 
praxisukat, a feladat átszáll az 
önkormányzatokhoz és a Mis-
kolci Egészségfejlesztési Intézet-
hez.

A MEFI jelenleg öt házi 
gyermekorvosi és négy felnőtt 
háziorvosi körzetet üzemeltet 
a városban. Balog Ildikó elő-
rejelzése szerint 2024 első ne-
gyedévében ez a szám nőni 
fog, így jövő májustól a gyer-
mekkörzetek huszonöt száza-
lékát az önkormányzat fogja 
működtetni. 

A kialakult helyzethez több 
ok vezetett. Török Lajos szerint 
a gyerekszám csökkenése, to-
vábbá az, hogy nincs utánpótlás 
gyermekorvosok terén. A Gyer-
mek Alapellátásban Praktizáló 
Orvosok Szövetségének (GYA-
POSZ) elnökségi tagja hangsú-
lyozta, csaknem húsz éve jelzik 
a hatóságoknál, hogy biztosítani 
kellene az utánpótlást. Úgy látja, 
nem csupán a házi gyermekor-
vosi praxisok hiányoznak, mi-
után – értékelése alapján – már 
a GYEK-ben is „iszonyatos or-
voshiány” van. 

Mint megtudtuk, megválto-
zott a finanszírozás is: míg ko-
rábban a rezsi- és karbantartá-
si költségeket teljes egészében 
az önkormányzat állta, ezt ta-
valy óta nem tudja vállalni a 
városvezetés. Jelenleg a költsé-
gek egyharmadát közös meg-
egyezéssel átvállalták a házi-
orvosok. A törvényi változások 
pedig már nem teszik lehetővé 
az iparűzésiadó-mentességet 
sem. Mindez a felnőtt házior-
vosokat is ugyanúgy érinti.

– A magyar egészségügy je-
lenleg azért működik, mert sok 
nyugdíjas van benne. Ha hol-
nap reggeltől nem mennének be 
a nyugdíjasok a kórházakba, a 
rendelőintézetekbe és a házior-
vosi rendelőkbe, holnap reggel 
állna le a magyar egészségügy. 
Nem lennének műtétek, ren-
delések meg háziorvosi ellátás 
– fogalmazott a Praktizáló Or-
vosok Szövetségének (POSZ) 
elnöke. Breitenbach Géza szerint 
nagyon jó lenne, ha a döntésho-
zók ezt komolyabban vennék.

Az önkormányzat fenntartá-
sából kikerült a védőnői szol-

gálat is, jelenleg csak az isko-
la-egészségügyi szolgálatot 
ellátó védőnők tartoznak a vá-
ros fenntartása alá.

– Korábban a Miskolcot el-
látó védőnők az önkormány-
zat által fenntartott intéz-
mény munkavállalói voltak. 
Ez a változás július 1-jével kö-
vetkezett be. Nagyon nehéz 
volt a folyamat végigkísérése, 
nagyon érdekes helyzetek ala-
kultak, hiszen az előkészítés 
során számos kérdőjellel néz-
tünk szembe. Végül mára el-
mondhatjuk, hogy a területi 
védőnői szolgálat kikerült az 
önkormányzat fenntartásából 

– jelezte a területért felelős 
Varga Andrea alpolgármester, 
egyben az Egészségügyi Mo-
nitoring Bizottság elnöke.

A tájékoztatón kiemelték 
továbbá: egyenetlenül osz-
lanak el a terhek a körzetek 
között – körzetmódosítással 
a helyettesítési gondokat is 
megoldhatnák. A körzetek ki-
alakításának joga azonban az 
Országos Kórházi Főigazgató-
sághoz került.

Az önkormányzat és a MEFI 
több javaslatot is benyújtott a 
szakmai szervezethez, amelyet 
minden esetben elutasítottak.

BÓDOGH DÁVID

Kritikus helyzetben az egészségügy

Egyre több a betöltetlen háziorvosi praxis. Fotó: Juhász Ákos

Továbbra is akadozik az áramszolgáltatás
JEGYZET

Sokszor megesett, hogy ka-
kaskukorékolásra ébredtünk 
a Miskolc belvárosának tar-
tott Művésztelepen. Jó fél év-
százada a Derkovits utca pá-
ratlan oldalában még csupa 
Kádár-kockák sorjáztak nagy 
portállal, a végükben pedig 
akadtak még sertésólak is. 
Az udvaron pedig szabadon 
kapirgáltak a szárnyasok. A 
faluból betelepültek nem is 
tudták elképzelni, hogy csak 
kutyák és macskák lakják be 
a portát. S ha a szomszéd is 
vidékről származott, gond egy 
szál sem, hiszen számukra a 
röfögéssel, kotkodálással ve-
gyített macskanyávogás csak 
gyógyír a nosztalgikus haza-
vágyódásukra.

Ám nem mindenki fogad-
ta el, hogy a szomszéd portán 
kisebb-nagyobb állatkert lé-
tezik annak minden zsivajá-
val s szélfútta szagával. Így 
aztán hová is forduljon a pa-
naszos, mint a városi tanács 
mezőgazdasági és élelme-
zésügyi osztályához, illetve 
a kerületi hivatalok csoport-
jához. Dr. Csepregi Csaba a 
hetvenes évektől csaknem egy 
évtizedig vezette ezt az osz-
tályt, és mint agrármérnök 
és közgazdász sajátos szem-
lélettel irányította az appará-
tust. Környezetbarát szemlé-
letével máig is úgy tartja, egy 
városnak olyan kisugárzással 
kell rendelkeznie, amelynek 

legyen megtartóereje. S en-
nek fontos előfeltétele a fe-
lelős állattartás, amely nem 
merülhet ki a szigorú rende-
letek meghozatalából. Emlé-
kezete szerint garmadában 
álltak az asztalán a szom-
szédi panaszok, be- és felje-
lentések. S bár élhettek volna 
a súlyos anyagi következmé-
nyekkel járó szankciókkal, 
mégis hosszas mérlegelés 
után egyezségre bírták az ál-
lattartókat és a velük elége-
detlenkedőket.

Abban az időben Miskolc 
alapvetően még a belváros-
ban is tágas, nagy udvaros, 
családi házas terület volt. En-
nek ellenére a települést négy, 
egymástól jól elkülönülő ál-
lattartási övezetre osztották, 
s ezen belül a belvárosban 
csak a kutyák, macskák, pa-
pagájok maradhattak. A ket-
tes övezetben, mint például a 
Martintelepen egyedi enge-
déllyel lovat is tarthattak. A 
sertés, a kecske és egyéb ha-
szonállat egyszerű bejelen-
téssel megtűrteknek számí-
tottak.

Az igazi állati szabadság a 
harmadik övezetben kezdő-
dött. Kellő védőtávolsággal, 
közegészségügyi hozzájáru-
lással már tenyészállatfar-
mokat is üzemeltethettek. A 
negyedikben, az úgynevezett 
külterületi részeken vagy a 
zárkertekben, mint a Mar-

tintelep vasút felőli oldalá-
ban, nagytestű tenyészállato-
kat nevelő telepek is lehettek. 
Ezen kívül még számos jól 
szeparált városrész valóságos 
paradicsomi helynek számí-
tott az állatok tartására. Pél-
dául a Pingyom, a szép em-
lékű Lyukóvölgy, a Komlós, a 
Kiskerek, a Kártyás és a Te-
héntánc dűlő vagy a Komlós-
tető és a Bedegvögy.

Csaba emlékeiben él, hogy 
a Hazafias Népfront rend-
re megszervezte azokat a la-
kossági fórumokat a rendőr-
ségi körzeti megbízottakkal, 
a mezőrökkel, ahol se vége, 
se hossza nem volt az állat-
tartással kapcsolatos pana-
szoknak, sérelmeknek. Ezek 
persze voltak, vannak és még 
lesznek is.

A szemlélet máig sem vál-
tozott – szeretjük a hajnali 
disznótort követő friss hur-
kát, a hagymás vért, a mele-
gen fejt tejet és az otthon ne-
velődött baromfiból a rántott 
csirkét, de nehezen viseljük el 
a szomszédból átszűrődő ál-
lati szagokat s az együtt járó 
zajhatásokat. Az ilyen perle-
kedések ellen egyetlen haté-
kony gyógymód, ha a pana-
szosokat elsők között lepjük 
meg egy még gőzölgő, nagy 
tál, illatos kóstolóval.

Ennyit csak megér a jó 
szomszédság.

SZÁNTÓ ISTVÁN

Jó szomszédság kóstolóval

Rengeteg háztartásban keletkezett már kár az elmúlt időszakban 
az áramszolgáltatás kimaradása miatt. Fotó: Juhász Ákos

Az év elején még erősen 
érezhető energiaválság el-
lenére is eredményes évet 
zárt a MIHŐ Kórózs And-
rás ügyvezető igazgató 
szerint, aki az évértékelő 
ünnepségen kitüntetéssel 
ismerte el három dolgozó-
juk munkáját.

„Ugyan még nincs vége 
az évnek, de óvatos bizako-
dással úgy gondoljuk, hogy 
eredményes évet fogunk 
zárni, és ugyanezzel a biza-
kodással tekintünk most a 
következő évre is. Annál is 
inkább, mivel 2023 úgy in-
dult, hogy még javában ben-
ne voltunk az energiavál-
ságban, amely során közel 
tíz-tizenötszörösére emel-
kedtek a távhődíjak a kö-
zületi partnerek számára” 
– fogalmazott Kórózs And-
rás ügyvezető a Miskolci 
Hőszolgáltató Kft. csütörtö-
ki évértékelő rendezvényén.

„Ez számszerűen azt jelen-
tette, hogy háromezerről har-
mincezerre nőtt egy giga joule 
energia ára. Ez áprilisban ti-
zenhétezerre mérséklődött, 

októberre elérte a kilencezret. 
Ez még mindig háromszoro-
sa a válság előttinek, de már 
közel nem akkora teher, mint 
korábban. Ez a lakossági árak-
ban nem jelent meg a rezsitá-
mogatás miatt. Így van okunk 
a reményre, hogy 2024 is ered-
ményes év lesz pénzügyileg” – 
részletezte az ügyvezető.

Kiemelte, több jelentős 
beruházásuk is megvaló-
sult ebben az évben, például 
megépült az Avason a körö-
sítővezetéknek az első üte-
me, folyamatban van ugyan-
ott egy pótvíztározó építése 
és több, már előkészített fej-
lesztés várja, hogy 2024-ben 
elkészüljön. 

Az ügyvezető igazgatói 
évértékelő záróakkordja-
ként három dolgozó mun-
káját ismerték el, akik már 
több évtizede a MIHŐ alkal-
mazottai. Miskolc város táv-
hőszolgáltatásáért szakmai 
díjat kapott Palkóné Erdődi 
Marianna raktározási főe-
lőadó, Jancsó Zoltán csőhá-
lózati főgépész és Papp Gyu-
la hőközpontgépész. 

BACSÓ ISTVÁN

Évet értékelt a MIHŐ

Három dolgozó vehetett át szakmai díjat. Fotó: Mocsári László



Számos felnőtt háziorvosi és 
gyermekorvosi praxis fogadja 
modernebb, komfortosabb és 
energiatakarékosabb körül-
mények között a város lakóit.

Óvodák, bölcsődék, orvo-
si rendelők megújítása, utak és 
kerékpárutak építése, csapadék-
víz elvezetése, a város turiszti-
kai értékeit növelő beruházások 
– erre fordította a miskolci ön-
kormányzat az EU-s pénzekből 
rendelkezésére álló 35 milliár-
dos keretet. Két hete indított so-
rozatunk fókuszában ezúttal az 
orvosi rendelők állnak.

Az EU-s költségvetési idő-
szakkal nemsokára lezáruló, 
történelmi léptékben is jelen-
tősnek bizonyuló fejlesztési 
ciklus helyi korszerűsítései, át-
alakításai, újjá- és felépítései 
jellegükből fakadóan gyakran 
a széles publikumtól elrejtőzve, 
csak meghatározott kör közvet-
len megélésével és megelége-
désével találkozhatnak. A múlt 
héten körbejárt bölcsődék és 
óvodák mellett tipikusan ilyen-
nek számítanak orvosi rende-
lőink is. Holott a Halom utcai, 
a Kazinczy utcai, a Bacsinszky 
utcai és a Kiss Ernő utcai ren-
delők már önmagukban több 
tízezer miskolcit szolgálnak ki.

A betegekért
Több mint hetvenmillió fo-

rintból, közel kétszáz négyzet-
méteren korszerűsítették a há-
rom háziorvosi körzet ellátását 
biztosító rendelőt a Kazinczy 
utcában. 

– Kifejezetten emberközeli 
és fenntartható fejlesztést való-

sítottunk meg. Nagyon fontos 
volt, hogy megújuljon az épü-
let, mert rendkívül elaggott kö-
rülmények között dolgoztak itt 
korábban az egészségügyi dol-
gozók és jártak be a betegek – 
fogalmazott Szopkó Tibor, Mis-
kolc alpolgármestere, egyben a 
terület önkormányzati képvi-
selője a munkálatok idén janu-
ári végeztével.

A Görömböly városrészben 
található Bacsinszky utcai ren-
delő a felújítás mellett kapaci-
tásbővítésen is keresztülment. 
Teljes egészében megújult, 
energetikai korszerűsítésen 
esett át, ami magában foglalja 
a homlokzat és a tető szigete-
lését, az összes nyílászáró, vala-
mint a komplett tető cseréjét és 
a belső fűtési rendszer felújítá-
sát. Bővítették az ingatlan alap-
területét és egy plusz helyisé-
get is kialakítottak.

A 2017-ben indult projekt 
2022 novemberében fejező-
dött be, a napelemmel kapcso-
latos engedélyeztetések, illetve 

azok felszerelése és beüzeme-
lése csúszott meg. A felújított, 
akadálymentesített épület azó-
ta azonban impozáns látványt 
nyújt kívül-belül, és jól illesz-
kedik a városrész épített kör-
nyezetéhez.

A városért
A szirmai Halom utcában 

felújított orvosi épületbe tavaly 
novemberben költözhettek 
vissza az orvosok és védőnők. 
A fejlesztés során kicserél-
ték az ablakokat, a villamos és 
szennyvízhálózatot, az épületet 
szigetelték, és végeztek a nap-
elemek telepítésével is. Cseléné 
Figula Edina (Velünk a Város, 
Jobbik), a körzet önkormány-
zati képviselője nagyszerűnek 
nevezte, hogy a teljes energe-
tikai felújítás megtörténhetett 
abban a helyzetben, amikor 
minden az energia megtakarí-
tásáról szólt.

A Kiss Ernő utca 9. szám 
alatt működő háziorvosi ren-
delő még az 1960-as években 

épült. Önkormányzati segít-
séggel 2014-ben kicserélték a 
nyílászárókat, valamint beltéri 
felújítás is történt. Tavaly pedig 
több mint százmillió forintból 
fejlesztették az ingatlant. A fel-
újítás magába foglalta a teljes 
belső infrastrukturális felújí-
tást, festést, burkolást, energia-
hatékonysági intézkedéseket, 
homlokzati hőszigetelést, aka-
dálymentesítést, épületgépé-
szetet, elektromosságot.

2021-ben több mint 90 mil-
lió forintból egy 153 négyzet-
méteres, földszintes, akadály-
mentesített épület készült el a 
Lyukói Közösségi Ház mögött, 
melyben egy felnőtt és gyer-
mekorvosi rendelő, valamint 
külön épületrészben a védő-
női tanácsadás kapott helyet. 
A kétfunkciós épületrészek-
nek szélfogós bejáratuk van, a 
rendelőket pedig a dolgozók 
részére kialakított pihenő és a 
hozzá tartozó vizesblokk köti 
össze.

BÓDOGH DÁVID
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Miskolc az egészségért is fejlődik

Lezárult az a beruházás, ami 
friss vért pumpálhat Mis-
kolctapolca szívébe.

Az utóbbi időszakban több 
olyan projekt is célegyenes-
be érkezett Miskolctapolcán 
és környékén, amelyek az ott 
élők komfortérzetét, vala-
mint a városrész turisztikai 
vonzerejét hivatottak javíta-
ni. Megújultak a Csónaká-
zó-tó sétányai, megszépült 
az őspark jelentős része, fel-
újították a terület víz-, szeny-
nyvíz- és csapadékvíz-csator-
náit, emellett kihelyeztek új 
utcabútorokat is. Új kandelá-
bereket és utcabútorokat te-
lepítettek a Barabits sétányra, 
aminek keleti oldalán modern 
pavilonokat alakítottak ki. Be-
ton térkővel burkolták a Tó sé-
tányt, amely a Barlangfürdő 
előtti új piacteret mostantól 
akadálymentesen köti össze a 
Csónakázó-tóhoz kapcsoló-
dó Kilátó térrel. Az úgyneve-

zett Geometrikus parkrész is 
meg szépült, annak közvetlen 
közelében egy akadálymen-
tesített illemhely és komfort-
pont is épült. 

A parkban tizenegy, egyedi 
tervezésű tanösvénytáblán is-
merhetik meg a látogatók az 
értékes, idős fákat, a park törté-
netét és az állatvilágot, valamint 
az új ültetésű cserje- és évelőfa-
jokat. Hosszú idő után eltávo-
lították a Csónakázó-tó med-
rében évek során felgyülemlett 
iszapot, és megerősítették a tó 
partfalát. A területen mintegy 
100 fát, 9 ezer cserjét, 18 ezer 
évelőt, 2300 egynyári növényt, 
350 rózsát, valamint 6600 darab 
hagymás növényt ültettek el a 
zöldebb város jegyében.

A projektzárón Szopkó Ti-
bor alpolgármester és Miklós 
Viktor, a polgármesteri hiva-
tal pályázati főosztályának ve-
zetője beszélt a beruházásról, 
és ismertették annak műszaki 
tartalmát. 

– Sok nehézség árán való-
sult meg ez a fejlesztéscsomag, 
ám annál nagyobb örömmel 
helyezzük el a városrész vir-
tuális karácsonyfája alá – fo-
galmazott Szopkó Tibor al-
polgármester az ünnepélyes 
projektzáró eseményen ked-
den, hozzátéve, komoly mun-
kával sikerült megmenteni a 
projektet. – Megfelelő átala-
kítással az eredetileg terve-
zett háromszáz kivágandó fá-
ból kétszázat megőriztünk. 
Az utolsó pillanatban men-
tettük meg a Csónakázó-ta-
vat az eliszaposodástól. Re-
habilitáltuk az ősparkot úgy, 
hogy megmentettük a zöld 
értékeit. A zöldelkötelezettsé-
ge a városvezetésnek továbbra 
is markáns, és a projektme-
nedzsmentünk is hatékony - 
hangsúlyozta.

Miklós Viktor kiemelte: el-
érkezett az az időszak, amikor 
minden egyes elnyert forinttal 
el kell számolnia a városnak.

– Minden olyan pályázati 
pénzzel, amit az elmúlt kilenc 
évben nyert el a város, el tu-
dunk számolni, és minden fej-
lesztést át tudunk adni, amit 
az Integrált Területi Program 
keretében elindított az önkor-
mányzat. A vállalások közül 
jelentősnek számítanak a ta-
polcai fejlesztések – ha a ki-
vitelezési összeget nézzük, 
annak a költsége 1 milliárd 
forint környékére tehető – fo-
galmazott a pályázati főosz-
tály vezetője.

BÁJER MÁTÉ

A Bacsinszky utcai rendelőben a felújítás mellett kapacitásbővítés is történt. Fotó: Mocsári László

Komplex fejlesztés Tapolcán
Év végére a projekt mind a 
négy szakaszán végeznek a 
szakemberek.

A „Kerékpárút-építés a déli 
városrészen” című projekt zá-
rórendezvényén Badány La-
jos alpolgármester és Miklós 
Viktor az önkormányzat pá-
lyázati főosztályának vezető-
je értékelték a fejlesztést.

– A város az elmúlt években 
több mint egymilliárd forintot 
költött a kerékpárutakra. Ösz-
szesen egy közel tizenöt kilo-
méteres hálózat valósult meg, 
amiből tíz kilométer új építésű 
bicikliút, öt kilométer pedig fel-
festett sáv – hangzott el a ren-
dezvényen, ahol kiderült még: 
december 31-éig mindez újabb 
sok ezer méterrel gyarapszik.

A területért felelős alpol-
gármester felidézte: idén 
Miskolcon kiépült a Felső-
zsolca irányába tartó, va-
lamint a Komlóstetőt Me-
xikóvölggyel összekötő 
kerékpárút is. A fejlesztések 
egyrészt a városrészek, más-
részt a vármegyeszékhely 
és a környező települések 
mikromobilitási és turiszti-
kai célú összekapcsolódását 
szolgálják. Mindezek a város 
környezetvédelmi törekvé-
seibe és klímasemlegességi 
vállalásaiba is illeszkednek, 
akárcsak a tömegközlekedés 
támogatása és az elektromos-
roller-rendszer idén júniusi 
bevezetése. A cél – hangsú-
lyozta Badány Lajos –, hogy 

a közlekedésben részt vevők 
biztonságát, illetve a zöld és 
élhetőbb város koncepciójá-
nak megvalósulását egyszer-
re tudják szem előtt tartani.

Mint azt Miklós Viktor is-
mertette, kerékpáros létesít-
mény épül a déli városkapu 
térségében, mely biztosítja a tér-
ségben működő ipari és keres-
kedelmi funkciók átjárhatósá-
gát a Hejőcsaba és Görömböly 
irányából érkező kerékpáro-
sok számára. A fejlesztés bekö-
ti a hálózatba a Mályi (Kistokaj, 
Nyékládháza) irányába nyitó 
kerékpárutat. Az új kerékpárút 
hossza 1345 méter. A déli vá-
rosszélen 2230 méter hosszban 
létesül Miskolctól Mályi felé új 
bicikliút – elérést biztosítva a 
meglévő kerékpárúton Kistokaj 
és Nyékládháza felé.

Kerékpáros létesítmény 
épül a Bogáncs utca és a Mis-
kolctapolcai út között, mely 
összeköttetést teremt a tér-
ségében működő ipari és 
kereskedelmi funkciók és a 

meglévő, belváros-Miskolc-
tapolca kerékpárút között. 
Ez a létesítmény elérhetővé 
teszi Görömbölyt, Hejőcsa-
ba déli oldalát, a Hejő parkot, 
valamint az egyetemi sport-
létesítményeket. A fejlesztés 
3100 méter, amelyből 1630 
méter új építésű kerékpárút.

A projekt utolsó szaka-
szaként Harsány és Kisgyőr felé 
2415 méteren keresztül épül a 
nyomvonal, ezzel biztosítva a 
csatlakozási pontot a turisztika 
célú, országos jelentőségű ke-
rékpárúthoz Cserépfalu és Eger 
felé. A kerékpáros létesítmény 
Miskolctapolca területéről ki-
indulva kerékpáros nyomon, 
külterületi, mezőgazdasági és 
erdészeti jellegű területeken 
futó kétirányú kerékpárúton éri 
el Miskolc határánál a Kisgyőr 
felől megyei TOP fejlesztésből 
megvalósuló kerékpárutat. A 
főosztályvezető hozzátette, az 
egyes szakaszok ütemterv sze-
rint épülnek, és határidőre elké-
szülnek.                          BÓDOGH D.

A déli kerékpárutak is elkészülnek

Tíz kilométer új építésű bicikliutat vehetünk birtokba. Fotó: J. Á.
Megszépült az őspark jelentős része. Fotó: Juhász Ákos

Pályázatos forrásból öt 
helyen valósultak meg Mis-
kolcon a csapadékvíz elve-
zetését javító beruházások.

A városházán megrende-
zett keddi projektzárón el-
hangzott, a beruházások kitű-
zött célja az volt, hogy a több 
városrészt érintő csapadékvíz-
elvezetési problémákra meg-
oldást nyújtsanak. Öt hely-
színen árkok újultak meg és 
csatornák épültek. A foltsze-
rűen működő csapadékvízel-
vezetési rendszert felszámol-
ták, és mindegyik érintett utca 
becsatlakozott a hálózatba.

„Miskolc egy szerencsés ter-
mészeti környezetben helyez-
kedik el, szép hegyek vesznek 
minket körül, de ez azzal is 
jár, hogy a hegyekből lezúduló 
csapadék gyakran problémák-
kal is járhat a lakott területe-
ken” – közölte Varga Andrea 
alpolgármester. Példaként em-
lítette a Tölgy utcát, valamint 
a Mária és Csavar utcák tér-
ségét, ahol a fejlesztésnek hála 

komolyabb javításokat végez-
hettek el. A Tópart-Mária ut-
cák kereszteződésében vápás 
bazaltbeton-csapadékvízelve-
zetés kialakítása valósult meg, 
egészen a Csavar utca ipszilon 
kereszteződésééig.

„Próbáltunk azokra a tele-
pülésrészekre fókuszálni, ahol 
a legnagyobb gondot jelentet-
te a csapadékvíz elvezetése. 
Ilyen volt például a Repülő-
téri út, ahol a vasúti felüljáró 
alatt rendre megállt a víz egy-
egy nagyobb esőzéskor. Vagy 
a Mária-Csavar utca rende-
zése, amely több éve váratott 
már magára. Ezeken túl még 
három helyen, a Lavotta ut-
cán, az Aknász, a Vájár és a 
Bányamécs utcák térségé-
ben, valamint az Erenyő ut-
cában tudtunk egy egysze-
rűbb rendszert kialakítani, így 
minden ingatlan elől le tud 
már folyni a víz” – sorolta az 
elvégzett munkák színhelyeit 
Miklós Viktor, a polgármesteri 
hivatal pályázati főosztályve-
zetője.                               BACSÓ I.

Félmilliárdból rakták 
rendbe a csatornázást



A városüzemeltetési cég 
közfoglalkoztatási progra-
mokban nyújtott kiemel-
kedő szakmai munkáját 
ismerték el.

Még tavasszal jelentet-
te be a Miskolci Városgazda 
Nonprofit Kft., hogy a Bel-
ügyminisztérium két köz-
foglalkoztatási programmal 
kapcsolatos kiírására is sike-
resen pályázott. Az azóta eltelt 
időszakban nemcsak megva-
lósították a projektet, de ha-
tékonyan működő program-
má is fejlesztették. A miskolci 
Városgazda szakértő és konst-
ruktív hozzáállását a múlt hé-
ten a Belügyminisztériumban 
megtartott szakmai fórumon 
Pintér Sándor belügyminisz-
ter elismerő oklevéllel jutal-
mazta, melyet Osváth Zoltán 
Zsolt ügyvezető vehetett át 

Réthy Pál közfoglalkoztatási 
és vízügyi helyettes államtit-
kártól. Az oklevelet a Miskolci 
Városgazda Nonprofit Kft. „A 
közfoglalkoztatási programok 
megvalósításában nyújtott ki-
emelkedő szakmai tevékeny-
sége elismeréséül” kapta. 

„A Városgazda elsődleges 
célja Miskolc fejlesztése. Ah-
hoz, hogy a fejlődés kézzel fog-
hatóvá váljon, szorgos-dolgos 
kezekre van szükség. Nagyra 
becsüljük azt az értékes, egy-
ben értékteremtő munkát, 
melyet az állományunkban 
dolgozó közfoglalkoztatot-
tak végeznek nap mint nap. 
Büszkék vagyunk, hogy mind 
a hajléktalan-mintaprogram-
ban, mind a közfoglalkoztatá-
si programban eredményesen 
veszünk részt” - fogalmazott az 
elismeréssel kapcsolatban az 
ügyvezető.                                MN
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Esküt tettek a frissen vég-
zett mesterek kedden a 
 BOKIK-székházban.

Huszonkét szakember vet-
te át mesterlevelét kedden a 
Borsod-Abaúj-Zemplén Vár-
megyei Kereskedelmi és Ipar-
kamara ünnepélyes avatóján, 
ahol idén három szakma kép-
viselői, autószerelők, fodrászok 
és kozmetikusok mondták el 
az eskü szövegét, ahogyan haj-
danán a mesterré váló céhle-
gények. Ezt a sok évszázados 
hagyományt a 21. században 
is elevenen tartja és folytatja a 
BOKIK, igaz, a kornak megfe-
lelő, megújult rendszerben.

„A mesteravató régi hagyo-
mány Magyarországon és a 
kamarában is. A mesterlevél a 
szakmák diplomája. A mai ava-
tásnak különös jelentőséget ad, 
hogy egyre nyilvánvalóbb, csak 
a munka- és tudásalapú társa-
dalom életképes, azt kell építe-
nünk” – jelentette ki az ünnep-
ségen Bihall Tamás, a BOKIK 
elnöke. Hangsúlyozta, aki dol-
gozik, annak komoly tudással 
kell rendelkeznie, a mesterem-
berektől el is várjuk, hogy a 
szakmájuk legjobbjai legyenek. 
A mesterképzés nem az iskolai 
képzés folytatása, hanem a már 
sokéves gyakorlattal rendel-
kező felnőtteknek szóló okta-
tás, amely mind elméleti, mind 
gyakorlati téren jelentős plusz-
ismereteket ad. A szakmeberek-
nek a mesterlevél birtokában 
maguk is oktathatják a további-
akban a szakmájukat.

Bihall Tamás elmondta, a BO-
KIK által szervezett továbbkép-
zéseken közel félezren szerezték 
meg eddig a mesterlevelüket. 
Azokban a szakmákban, me-
lyekben az élet- vagy vagyon-
védelem szükségessé teszi, kö-
telező mesterlevéllel rendelkező 
szakembert alkalmazni, ilyen 
például az autószerelő is. De 
azokban a szakmákban is érde-
mes megszerezni, melyekben 
nem kötelező ez a szint, mert 
sikeresebb lehet az a vállalkozó, 
aki rendelkezik mesterfokozat-
tal. Így van ez a szépségiparban: 
a fodrászoknak és kozmetiku-
soknak is érdemes az időt, ta-
nulást, anyagiakat a tovább-
képzésre fordítaniuk, mert a 
bekefektetés megtérül a piacon.

A mesterképzés rendszeréről 
Tóth Ádám Zoltán, a kamara ok-
tatási és képzési szakigazgatója 

elmondta, évszázados hagyomá-
nyai vannak, kialakulása legin-
kább a céhekkel fonódik össze, 
bár a mester, mint a szakmá-
ját magas szinten művelő szak-
ember, aki tudását nemzedék-
ről nemzedékre továbbadja, már 
korábban megjelent. Az elmúlt 
években tartalmában és a vizs-
gáztatás módszerében is időről 
időre megújult a rendszer, de az 
alapcél – vagyis a szakmai fejlő-

dés, a szakmai presztízs növelése 
és az utánpótlás-nevelés színvo-
nalának biztosítása – változatlan. 
Hozzátette, a mesterképzés és az 
azt záró mestervizsga célja, hogy 
a szakemberek számára biztosít-
sa a szakmai fejlődés és az egzisz-
tenciális életpályamodell kialakí-
tásának lehetőségét, valamint a 
tanulóképzéshez és vállalkozás-
vezetéshez szükséges ismeretek 
elsajátítását.              BACSÓ ISTVÁN

Támogatási szerződést írt 
alá kedden az Első Miskol-
ci Lions Klub alapítványa a 
Mikulásvonatot működtető 
alapítvánnyal.

Az Első Miskolci Lions 
Klub idén első ízben állt a 
Mikulásvonat szervezői mel-
lé mint jószolgálati partner, 
több mint nyolcszáz gyerek 
és kísérő részvételét támo-
gatja. A Mikulásvonat egyik 
alapvető célkitűzése volt kez-
detektől fogva a beteg, sérült, 
nehéz anyagi körülmények 

között élő, speciális nevelé-
si igényű gyerekek támoga-
tott részvétele intézményi 
keretek között. Az idén eb-
ben az egyre nagyobb támo-
gatási igényű feladatban lett 
a jószolgálati partner az Első 
Miskolci Lions klub. 

A támogatásra pályázatot 
írt ki a szervező „Diósgyő-
rért, a Diósgyőri Vár Térsé-
gének Fejlesztéséért” Köz-
hasznú Alapítvány, melyre 
gyermekintézmények jelent-
keztek, köztük az Éltes Má-
tyás Óvoda, Általános Iskola 

és EGYMI Tüskevár Tagin-
tézménye, amelyet az Első 
Miskolci Lions Klub több 
mint két évtizede segít. A 
most aláírt szerződés biztos 
alapot nyújt arra, hogy az el-
következendő két évben a si-
kerrel pályázó intézmények-
be járó rászoruló gyerekek 
előtt telente megnyíljon a Lil-
lafüredi Mesebirodalom. A 
szerződést a diósgyőriek ré-
széről Boda Péter, a Lions ala-
pítványa nevében pedig Faze-
kas Csaba írta alá.

MN

Szakmájuk mestereit avatták

Támogatás a mikulásvonatozóknak

MÉZESKALÁCSFALVAK. A MIÓVI Eszterlánc Néphagyományőrző Tagóvodájában már több éves tradí-
ció, hogy a csemeték és az óvónők közösen mézecskalácsot sütnek. Idén – hagyományteremtő szán-
dékkal – a karácsonyi készülődésbe a szülőket is bevonták. Egészen január közepéig csaknem hatvan 
kisebb-nagyobb mézeskalács házikó illata lengi be az ovit, karácsonyi hangulatot varázsolva minden-
kinek a szívébe. A gyerekek örülnek a közös munka gyümölcsének, és gyakran, csodálattal nézegetik a 
mesébe illő házikók alkotta falvakat. Fotó: Mocsári László

Három szakma képviselői vehették át mesterlevelüket. Fotó: Juhász Ákos

A díjat a napokban vette át Osváth Zoltán Zsolt ügyvezető. Fotó: O. T.

A BOKIK átadóünnepségén fodrász mesterlevelet vett át: 
Almásiné Vasas Enikő, Dimitropulosz-Antal Petra, Éles Lajosné, 
Stachó Gabriella és Szabó Réka Orsolya.

Kozmetikus mesterlevelet vett át: Filkor Edina, Ganyiné Gulyás 
Petra, Hammerné Magasházi Aphrodité, Horváthné Szatmári 
Andrea, Kádasné Havriló Anna, Kovács Emese, Majoros Petra, Sipos  
Viktória és Szőke Fanni.

Autószerelő mesterlevelet kapott: Braun Gergő, Dobai Mihály, Fonó 
Ákos, Ládi Attila, Mészáros István, Nagyidai Péter, Román Martin és 
Veszprémi Roland.

Elismerték a munkájukat

ÜGYFÉLSZOLGÁLAT  
ÜNNEPI NYITVATARTÁSI RENDJE
A MIHŐ Kft. telefonos és személyes ügyfélszolgálatának  

ünnepi nyitvatartása az alábbiak szerint módosul: 

2023. december 27-én (szerda) 8 órától 20 óráig
hosszabbított nyitvatartással várja ügyfeleit.

2023. december 28-29-én (csütörtök, péntek)  
ZÁRVA TART

A többi munkanapon a megszokott rend érvényes.

Pénztári befizetés az ügyfélszolgálat zárását megelőző negyedórában már nem lehetséges.

l  MIHŐ MISKOLCI HŐSZOLGÁLTATÓ KFT.

ÜGYFÉLSZOLGÁLATI IRODA
3530 Miskolc, Szemere u. 5. sz.
Telefon: 46/501-740 (csak ügyfélfogadási időben)
ugyfel@miho.hu, www.miho.hu

Hirdetés



Hirdetés
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Az utolsó simításokat végzik 
a belváros egyik legforgal-
masabb csomópontjában, 
amelyet Dayka-átkötés pro-
jekt néven ismernek a mis-
kolciak. A 2022 májusában 
kezdődött beruházás hama-
rosan elkészül, és teljes ka-
pacitással áll a közlekedők 
rendelkezésére.

Ha építeni akarunk, előbb bon-
tani is kell, tartja a mondás. Így 
volt ez ennél a beruházásnál is, 
a Dayka Gábor utca mentén szá-
mos épület lett a múlté, hogy 
kinyíljon a tér, és megépüljön 
az új útszakasz, amely arra hi-
vatott, hogy kiváltsa a korábbi 
Rácz György utcai közlekedést, 
és ezzel csökkentse a belváros 
és a Szent István tér környezeté-

nek forgalmi terhelését. Az épít-
kezés első fázisában a kivitelező 
kiváltotta az összes közművet 
(víz, szennyvíz, csapadék, hír-
közlés és elektromos hálóza-
tok) a Petőfi, Kálvin János, Rácz 
György és Meggyesalja utcák 
beruházással érintett szakasza-
in, hogy ne csak a felszíni bur-
kolatok újuljanak meg, hanem 
a földalatti közművek is. A mun-
kálatok miatt a környéken fo-
lyamatosan változott a forgalmi 
rend, de minden építkezés jár 
némi átmeneti kellemetlenség-
gel, amit később feledtet az el-
készült, és a közösség javát szol-
gáló fejlesztés.

A közel kétmilliárd forin-
tos projektben többek 
között megépült a 

Dayka Gábor és a Meggyesalja 
utca között egy kétszer kétsá-
vos, zöldsávval és járdával ellá-
tott útszakasz, jelzőlámpás cso-
mópont létesült a Rácz György 
– Meggyesalja utca; Dayka utca 
– Meggyesalja utca; Dayka utca 
– Petőfi utca és a Dayka utca – 
Hunyadi utca között, a Kálvin 
János utcánál pedig jelzőlám-
pás gyalogátkelőhely készült. 
A Meggyesalja utca Avasalja 
utca és az új Dayka-átkötés kö-
zötti szakasza háromsávossá 
bővült kétirányú forgalommal, 
új forgalmi renddel.

Több mint öt kilométernyi 
útszakasz újul meg Miskolc-
tapolcán, Miskolc frekventált 
turisztikai övezetében. 

Az „Útfejlesztések Miskolctapol-
cán és környékén” című, TOP-
6.1.5-16-MI1-2017-00003 azo-
nosító számú projekt keretében 
megvalósuló fejlesztéseknek 
köszönhetően jelentősen javul-
nak a városrészek között közle-
kedők mobilitásának feltételei. 
A beruházások a befejezésük-
höz közelednek. 

A városrész komplex fejlesz-
tése során a Tapolcára kive-
zető főút mellett több kisebb 
utca is új burkolatot kap és a 
buszmegállók megállóhelye-
it bazalt borításra cserélik, így 

teherbíróbb lesz a burkolat. 
A mintegy 1,8 milliárd forint 
vissza nem térítendő támo-
gatásból megújul – egyebek 
mellett – a Miskolctapolcai út 
Futó és Győri utcák közötti sza-
kasza, a Csabai utca Fagyöngy 
utca – Görömbölyi utcák kö-
zötti szakasza,  valamint a Fa-
gyöngy utca Csabai utca felőli 
65 méteres szakasza. E szaka-
szokon kerékpáros nyom ke-
rül felfestésre.  A beruházással 
érintett területeken a járda-
felületek is megújulnak, több 
helyen térkőburkolatot kap-
nak. A zöldfelületek rendezése 
is megtörténik, a  meglévő fák 
köré vízáteresztő stabilizált 
kavicsburkolat kerül, 
ügyelve a fák gyökér-

zónájának és törzsének védel-
mére. A zöldsávokban gyep- és 
cserje felületeket  alakítanak ki. 

A projekt keretében megépül 
a Miskolctapolca és Göröm-
böly városrészeket összekötő 
útszakasz, amelynek kereté-
ben nyitott kerékpársávot és 
egy gépjármű forgalomi sávot 
alakítanak ki. Két forgalom-
csillapító övezeti kapu, optikai 
sávszűkítés és pályaszint-eme-
lés, továbbá 30  km/h-s sebes-
ségkorlátozó táblák biztosítják 
majd a biztonságos közleke-
dést. 

Rendezettebb belváros Rendezettebb belváros 
és javuló közlekedésés javuló közlekedés

Új utakon MiskolctapolcánÚj utakon Miskolctapolcán

Projekt azonosító száma: TOP-6.4.1-16-MI1-2017-00005
Projekt címe: Dayka utca térségében megvalósuló 
forgalomcsillapítási intézkedések 
A projekt 100 százalékos támogatással,  
az Európai Unió és a Magyar Állam hozzájárulásával,  
az Európai Regionális Fejlesztési Alap  
társfinanszírozásával valósul meg.

Projekt azonosító száma: TOP-6.1.5-16-MI1-2017-00003
Projekt címe: Útfejlesztések Miskolctapolcán és környékén 
A projekt az Európai Unió támogatásával, az  Európai  
Regionális Fejlesztési Alap és a Magyar Állam  
társfinanszírozásával valósul meg.
A támogatás összege: 1 759 986 013  Ft.

Mesebeli erdőként gurult ki az adventi villamos
Idén is nagyon népszerű a 
miskolciak és a városba lá-
togatók körében a miskolci 
adventi villamos. 

A szerelvény advent első va-
sárnapján gördült ki először a 
remízből, külső és belső deko-
rációja idén teljesen megújult: 
a mézeskalács házikó elbúcsú-
zott, és most egy mesebeli erdő-
re hajaz a díszítés.

Gadnai-Bodnár Éva, a Mis-
kolc Városi Közlekedési Zrt. 
operatív igazgatója lapunknak 

elmondta, idén már tizenket-
tedik alkalommal indították el 
az ünnepi szerelvényt. A díszí-
tését a cég dolgozói évről évre 
továbbgondolták, elhelyez-
tek hangszórót, amiből kará-
csonyi zene szólt, kívül pedig 
többféle színezést is kapott: 
volt óarany, ezüst, kék színű 
is. A dekorációt tekintve volt 
erdei faház, jégpalota és hosz-
szú időn át mézeskalács ház is 
a 202-es Tátra villamos. Gad-
nai-Bodnár Éva azt mondta, 
munkatársai minden évben 

nagyon lelkesek és kreatí-
vak, együtt, saját kezükkel al-
kották meg a kandallót vagy 
a kemencét is a belső térbe, 
de saját kezükkel díszítik fel 
minden évben a villamost az 
utazóközönségnek.

– Az adventi villamossal az 
a legfontosabb célunk, hogy 
mindenkihez eljuthasson a 
karácsony üzenete, szelleme, 
meghittsége, azok számára is, 
akiknek máshogyan, máshol 
ez nem elérhető – zárta az ope-
ratív igazgató.                           T. Á.
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Az egykori középtávfutó 
magyar bajnok a napok-
ban töltötte be a kilencve-
nediket.

Fazekas Miklós Putno-
kon született 1933. decem-
ber 7-én, egy 11 gyermekes 
földművelő család kilencedik 
gyermekeként. Szent István 
utcai lakásukban látogatta 
meg csütörtökön Szomorné 
Takács Tünde, a polgármes-
teri hivatal lakosságszolgálati 
főosztályának csoportveze-
tője, hogy a hivatal dolgozó-
inak nevében köszöntse a je-
les alkalomból. Szopkó Tibor 
alpolgármester virággal és 
ajándékkal érkezett, hogy sok 
boldogságot és jó egészséget 
kívánjon az ünnepeltnek.

Fazekas Miklós sportpá-
lyafutása a katonai évek alatt 
indult, amikor egy versenyen 
megszorongatta a nyolcszo-
ros világcsúcstartó, 31-sze-
res magyar bajnok Iharos 
Sándort. Háromszor nyert 

magyar bajnokságot a Diós-
győrnek háromezer méteres 
akadályfutásban, tizenötször 
vett részt felnőttválogatott vi-
adalon, szerepelt Európa-baj-
nokságon és az Európa-ku-
pában is.

Sportkarrierje mellett ti-
zenkilenc évig dolgozott a 
Lenin Kohászati Művekben, 
és elvégezte a Testnevelési 
Főiskolát. A DVTK atlétikai 
szakosztályában vezetőedző 
volt, majd 1985. és 1992. kö-
zött a klub szakmai elnökhe-
lyettesi pozícióját töltötte be. 
1979-től 1984-ig a megyei at-
létikai szövetség elnöki tisztét 
is ellátta. 1994-től megválasz-
tották a Diósgyőri Sportclu-
bok Szövetségének elnökévé. 
1992-től a Fáy András Köz-
gazdasági Szakközépiskolá-
ban testnevelést tanított. 

Négy gyermeke született, 
öt unokája van, és szeptem-
bertől már dédunokával is 
büszkélkedhet a család.

KUJAN ISTVÁN

Ünnepelt a bajnok
A gimnázium közössége kü-
lönleges programokkal mond 
hálát mindazért, amit az el-
múlt évtizedekben elértek.

Rendhagyó programok-
kal ünnepli újraindulásá-
nak harmincéves évforduló-
ját a Lévay József Református 
Gimnázium. Ábrám Tibor 
igazgató a Miskolci Naplónak 
elmondta, az iskola három 
évtizeddel ezelőtt, negyvenöt 
éves kényszerszünet után in-
dult újra, de a miskolci refor-
mátus oktatás több száz éves 
múltra tekint vissza.

– Amikor én a Lévayról és 
annak jogelődjéről beszélek, 
mindig két dátumot szoktam 
megemlíteni. 1560-ra datálha-
tó az első miskolci magasabb 
műveltséget nyújtó reformá-
tus iskola létesítése. Onnantól 
a működése és fejlődése évszá-
zadokon át töretlen volt, majd 
1948-ban az államosítást kö-
vetően kimaradt egy jó pár év-
tized. Nem maradt azonban ki 
a korábban itt végzettek em-
lékezetéből, a hiány, az ottani 
értékek hiánya izzott szívük-
ben, mint parázs a hamu alatt. 
Ennek köszönhető, hogy a 
rendszerváltozás után, amint 
lehetséges volt, a Tiszáninne-
ni Református Egyházkerület 
visszaigényelte a Kálvin János 
utcai iskolaépületet, és ezzel 
párhuzamosan megkezdő-
dött az oktatás 1993. szeptem-
ber 1-jén. Ez tehát a második 
dátum – mondta el az intéz-
ményvezető.

Az első években még az az-
óta már megszűnt Központi 
Leánykollégiumban működ-
tek: az első évben, negyvenöt 
év szünet után szinte jelképe-
sen éppen negyvenöt diákkal 
– mondja az igazgató. Az alma 
matert csak 1996. július 1-jén 
vehették birtokba, azt követő-
en, hogy az ott működő Zrínyi 
Ilona Gimnáziumot az önkor-
mányzat elhelyezte a Nagy-
váthy utcába. A Kálvin János 
utcára már úgy tértek vissza, 
hogy működött a hatosztályos 
képzés is.

– Az első tizenöt év a fizi-
kai építkezésről szólt, hiszen 
az öreg iskolaépületünket be-
lülről és kívülről is újjá kellett 
építeni, bővíteni új termek-
kel, kazánházzal, menzával 
és kollégiummal. Ezt követ-

te egy tudatos, szakmai belső 
megerősödés, amikor kiala-
kítottuk a minket máig is jel-
lemző nevelési folyamatokat. 
Mindeközben nagy hangsúlyt 
fektettünk a továbbfejlődés-
re is – emelte ki Ábrám Tibor, 
megemlítve a természettudo-
mányos labor kialakítását, a 
kollégiumok energetikai fel-
újítását és az új sportközpont 
építését is.

Az igazgató szerint a mos-
tani tanévben mindazért sze-
retnének hálát adni Istennek, 
amit jóvoltából meg tudtak 
építeni, vagy éppen kaptak 
az elmúlt három évtizedben. 
„Már a tanévnyitó ünnepi is-
tentiszteletünk is a hálaadás je-
gyében telt, és ekkor vehettük 
át a Magyar Tehetséggondozó 
Társaság elismerő oklevelét is, 

ami nekünk egy óriási nagy 
megtiszteltetés” – mondta.

A következő mozzanat az 
előttünk álló szerdán lesz, ek-
kor egy művészeti teret avat-
nak majd a Lévay főépületének 
harmadik emeletén. „Emellett 
idén elkészül az állandó isko-
latörténeti poszterkiállításunk 
is, ami a kezdetektől a napja-
inkig mutatja majd be az isko-
la történetét úgy, hogy az isko-
latörténeti mérföldkövek felett 
két külön idővonalon lesznek 
láthatóak az ország és Miskolc 
fontosabb történései is” – me-
sélte.

Készülnek egy iskolatörté-
neti kötettel, melyet dr. Die-
nes Dénes, dr. Ugrai János és 
Ábrám Tibor jegyez, a köny-
vet áprilisban egy konferencia 
keretében mutatják majd be. 
„Április 12-én pedig a Miskol-
ci Nemzeti Színházban ren-
dezzük meg jubileumi gálán-
kat, melyen a tanári kar és a 
diákság is gőzerővel dolgozik. 
A műsorról sokat még nem 
árulhatok el, de annyit igen, 
hogy egy, a médiás tanulóink 
által készített iskolatörténeti 
film képezi majd az alapját, a 
forgatókönyv már összeállt” – 
mondta Ábrám Tibor.

A hálaadó tanévet május 23. 
és 25. között egy nemzetközi 
konferenciával zárják, melyre 
azokat a testvérintézményeket 
hívják meg hazánkból és ha-
táron túlról, amelyekkel az el-
múlt harminc évben nagyon 
szoros volt a kapcsolatuk.

TAJTHY ÁKOS

Harminc éve indult újra a Lévay 

Az iskola három évtizeddel ezelőtt, negyvenöt éves kényszerszü-
net után indult újra. Fotó: Mocsári László

Hirdetés

Az ünnepeltet a város nevében Szopkó Tibor köszöntötte.

A december, benne a ka-
rácsony – sokan mondják 
– az év egyik legcsodála-
tosabb időszaka. Nemcsak 
csillogó és ünnepi, hanem 
ugyanolyan mély is. 

Biztos vagyok abban, 
hogy sokak számára az ün-
nepek nehéz időszakot hoz-
nak. Félnek megélni a pilla-
natokat, talán mert életük 
egy nehéz időszakát élik, ta-
lán azért, mert egyedül van-
nak, vagy az is lehet, teljesen 
más okból nem kedvelik a 
karácsonyt. Semmi szükség 
arra, hogy megjátsszuk ma-
gunkat, vagy színleljünk, 
akár egy percig is. Az élet te-
lis-tele van hullámvölgyek-
kel, és sajnos nem tesz ki-
vételt akkor sem, amikor az 
ünnepek közelednek. Akad-
nak azonban olyan dolgok, 
ötletek, melyek segíthetnek 
abban, hogy nyugodtabban, 
kicsit talán boldogabban 
teljen el az év zárószakasza, 
még akkor is, ha nem éppen 
ideális minden.

Való igaz, hogy az el-
múlt két évtizedben a ka-
rácsony már inkább szól a 
reklámokról, a felhalmozott 
ajándékokról, miközben 
valami egész más lakozik 
meg mélyen benne. A sötét 
téli időszakot mi törhetjük 
meg azzal, hogy fényt va-
rázsolunk magunk köré – 
mécsesekkel, gyertyákkal, 
fényfüzérrel. Emellett az is 
hozhat derűt és világossá-
got, hogy segítséget nyúj-

tunk azoknak, akiknek sok-
kal nagyobb szüksége van 
rá. Amikor szolgálunk, jóté-
konykodunk, akkor a bána-
tot szépen lassan öröm vált-
ja fel. A tetteink új értelmet 
nyernek. A kedvesség mind 
a két felet boldoggá teszi, 
ezért még az olyan egyszerű 
megnyilvánulás, mint ami-
kor „boldog karácsonyt” kí-
vánunk a hosszú sorban vá-
rakozóknak a pénztárnál, 
esetleg a buszon, mosolyt 
csalhat az arcokra.

Hiszem, hogy bátran 
megtehetjük, hogy a fa alá 
nem drága ajándékot, ha-
nem önmagunk tesszük. A 
saját készítésű pár sor, egy 
tálca különleges sütemény 
mellett helyet kaphat a 
megbocsátás is. Ez életünk 
egyik fontos, ha nem a leg-
nehezebb feladata, amiből 
mi profitálhatunk a leg-
többet. Ugyanakkora aján-
dék önmagunknak, mint 
a megbocsátott félnek. Ha 
pedig ez megvolt, akkor 
szerezzünk magunknak 
örömet. Díszítsünk fel egy 
kis fát, vagy egy fenyőág is 
elegendő. Hallgassunk vi-
dám dalokat, nézzünk meg 
egy vicces karácsonyi fil-
met. Mivel a kapcsolatok 
leggyorsabban ott fejlőd-
nek, ahol hasonló az embe-
rek érdeklődési köre, leg-
főképpen az értékrendje, a 
már korábban említett jó-
tékonykodás ebben az idő-
szakban erre remek lehető-
séget biztosít, így a bánat 

is kevésbé uralkodhat, ha 
egyedül érezzük magun-
kat. Egy másik ötlet erre az 
esetre, ha te magad válsz a 
titkos Mikulássá. Készíts 
apró süteményeket, írj meg 
néhány kártyát rajta kedves 
idézettel, pár jókívánsággal 
és dobd fel vele a szomszé-
dokat.

Bármelyikünkkel elő-
fordulhat, hogy hagyjuk 
magunkon eluralkodni a 
szomorúságot. Ilyenkor ér-
demes időt szánni rá, és le-
írni mindazt a jót, ami ez 
idáig történt velünk. Ami-
kor fehéren feketén látjuk az 
örömteli pillanatokat, ak-
kor döbbenünk rá, milyen 
könnyen elsiklunk felettük. 
Hagyjuk ezt a listát elöl, 
hogy minden nap vethes-
sünk rá egy pillantást.

Mi lehet fontos még? Le-
gyünk rajta mi is a jók lis-
táján. Írjuk rá magunkat. 
Ajándékozzuk meg ma-
gunkat is valami apróság-
gal. Öltözzünk fel szépen. 
Sétáljunk egyet a karácso-
nyi díszbe öltözött utcá-
kon. Legyünk mi magunk 
az ajándék, miközben má-
soknak is segítséget nyúj-
tunk. Minden nap egy apró 
kedvességgel érezni fogjuk, 
hogy mi is sokkal jobban 
érezzük magunkat.

Legyünk mi magunk az ajándék

GALLAI JUDIT
COACH

INFO.GALLAIJ@GMAIL.COM
WWW.GALLAIJUDIT.COM
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Az ünnepi évad a feléhez ér-
kezett a helyi teátrumban. 
Sikerek, díjak, lokalitás: Bé-
res Attila direktorral beszél-
gettünk.

– Kétszáz éve a Miskolci 
Nemzeti Színház a városlakók 
saját akaratából épült. A pék-
legény és a cipész a megtaka-
rított filléreit összetéve színhá-
zat épített, hogy a tehetséget itt 
tartsák. Ennek a mai korra ve-
tített szimbolikája egyedülálló 
– vezette fel a témát Béres At-
tila, aki szerint idén a történe-
lem - bár a mondás másképp 
szól – megismételte önmagát.

– 2023 elején a közönség 
jóakaratából tudtunk nyit-
va maradni: az egekbe szökő 
energiaárak miatti hatalmas 
többletköltséget úgy voltunk 
képesek kifizetni, hogy a mis-
kolciak fillért fillérhez téve, 
átsegítették ezen a hihetetle-
nül nehéz időszakon a színhá-
zat. Ez Magyarországon biz-
tosan, de tudomásom szerint 
Európa-szerte is egyedülálló 
gesztus.

Vendégek a színpadon
– Olyan előadásokat mu-

tattunk be idén, amilyeneket 
nem látni mindennap. Ezek 
közé tartoznak a vendégelőa-
dások is, amiket a Miskolci 
Nemzeti Színházban nézhe-
tett meg a közönség: a La Co-
médie-Française Tartuffe-je 
lehengerlő volt, de szintén re-
velatív élményt nyújtott a bu-
karesti Bulandra Színház Mű-
vészet című előadása, hogy 

csak ezt a kettőt emeljem ki a 
remek felhozatalból.

Az igazgató szerint az is nagy 
szó, hogy Christoph Marthaler 
Magyarországon először Mis-
kolcon tartott bemutatót. Ha 
nem lett volna a bicentenári-
um és a Színházi Olimpia ket-
tős csillagzata, akkor ezekről 
most nem beszélhetnénk.

Félidő
– Nehéz kérdés volt, hogyan 

építsük fel a 200. évadot. Egy-
felől kellettek olyan előadások, 
amelyek valóban ünnepivé te-
szik a bicentenáriumot. Másfelől 
a bevált szokásrendtől idén sem 
szerettünk volna eltérni. Min-
den műfajból található előadás: 
operettől operáig, baletten át a 
vígjátékig. Mindezt úgy, hogy 
ne az olcsó megoldások kerülje-
nek előtérbe, hanem a minőség 
maradjon a kulcsszó. Szó szerint 
minden esete kicsit belehalunk 
az előadásokba, hogy az a fajta 
igényesség mutatkozzon meg a 
színpadon, amire vágyunk. Ezt 
a műsorpolitikát kellett vegyíte-
ni az ünnepi fennköltséggel. Ki-
találtuk, hogy olyan előadásokat 
fogunk választani, amik valaho-
gyan kötődnek Miskolchoz. Ez-
zel tiszteljük meg a várost.

Az ünnepi évad jövő június 
végéig tart, mondhatni tehát, 
hogy nagyjából a felénél va-
gyunk.

– Úgy érzem – bár biztos lesz, 
aki másképp gondolja –, hogy 
eddig méltón teljesítettünk a 200. 
év eszméjéhez mérten is. Gyak-
ran beszélgetünk a Művészeti 
Tanácsban arról, ha az alapítók 

fölkelnének a sírból, és megnéz-
nék a munkánkat, mit szólná-
nak? Szerintem tetszene nekik. 
Biztos vagyok benne, hogy Dé-
ryné a nálunk bemutatott Csár-
dáskirálynőt látva arra gondolna: 
„de kár, hogy ezt a szerepet nem 
játszhattam el”.

Béres Attila azt is elmondta, 
a szándék ellenére sem kötődik 
mindegyik darab Miskolchoz. 
Nyolc éve hagyományszerűen 
tavasszal bemutatnak egy bo-
hózatot. Az igazgató úgy véli 
ugyanis, ahogy jobban kisüt a 
nap, az emberek kivágynak a 
négy fal szorításából, nehezeb-
ben mennek színházba is.

– Muszáj közönségcsalogató 
előadásokkal bevonzani őket a 
nézőtérre. Idén erre a célra Ray 

Cooney fantasztikus bohózatát, 
a Kölcsönlakást választottuk.

Az előadást március 22-én 
mutatják be Béres Attila ren-
dezésében. A nagyszínházi da-
rabok mellett azonban a mis-
kolci teátrum a kísérletezésnek 
is teret ad. Két évvel ezelőtt 
például kiírtak egy pályázatot 
a 200. évfordulóra.

Az ember és a gyermeke
– Miskolc a sorsszerűségek 

városa: pontosan 200 pályamű 
érkezett be. A Művészeti Ta-
nács tagjai zsűriztek. A Vas-
gyári eklogák megosztott első 
helyen végzett. Egy olyan da-
rabról van szó, amit helyi szer-
zők írtak egy miskolci trau-
máról. Ezért nem volt kérdés, 

hogy olyan ember rendezi 
majd a belőle készült előadást, 
akit átjár a miskolciság.

A Vasgyári eklogákat Fandl 
Ferenc vitte színre szceníro-
zott felolvasószínház formá-
jában. A bemutatót november 
4-én tartották a Játékszínben. 
A második, december 16-ai 
időpontra a meghirdetés nap-
ján elfogytak a jegyek. Béres 
Attila szerint rendkívüli előa-
dás született.

- Azt hiszem, én nem tudtam 
volna így megrendezni. A da-
rabot főként hexameterek al-
kotják. Igényli a figyelmet a be-
fogadó részéről. Fandl Ferenc 
úgy váltogatja a mikrorealista 
és a szürrealista képeket, hogy 

tökéletesen megmutatkozik ál-
taluk a mű mondanivalója.

A sikereknél maradva a di-
rektor beszélt arról is, hogy a 
miskolci teátrum tagja lett az 
Európai Színházi Uniónak.

– Álmaimban sem remél-
tem volna, hogy elérjük ezt a 
célt. Ezért a sajtónak sem mer-
tem szólni a folyamat egyes ál-
lomásairól. Például, hogy euró-
pai topszínházak vezetői ültek a 
nézőtéren egy-egy előadás alatt. 
Nem mertünk szólni. Novem-
ber elején azonban valóra vált az 
álom: értesítettek minket, hogy 
bekerültünk ebbe az elit ligába.

A tagság azonban nem az épü-
letnek szól. Béres Attila elmond-
ta, folyamatos jelenben történik a 
csatlakozás procedúrája.

– Az unió közgyűlésében in-
nentől nekem is szavazatom lesz. 
Fontos elmondani azt is, hogy 
ez a tagság a jelenlegi vezetéshez 
kötődik. Annak az esztétikai és 
színházművészeti tevékenység-
nek az elismerése, amit együtt, 
színházként végeztünk az utóbbi 
időszakban. Ha le akarom egy-
szerűsíteni, a Művészeti Tanács 
munkájához kötődik a tagság.

2019-ben a hírek arról szól-
tak szakmai berkekben, hogy 
Béres Attila ismét indul a Mis-
kolci Nemzeti Színház igazga-
tói posztjáért. Mivel a mandá-
tum jövőre lejár, megkérdeztük, 
hogy a történelem ezen a pon-
ton is ismételheti-e önmagát. A 
válasz lakonikusan tömör volt.

– Az ember soha nem hagy-
ja cserben a gyermekét. Persze, 
újraindulok – jelentette ki.

BÁJER MÁTÉ

A direktor arról is beszélt, hogy a szándék ellenére sem kötődik mindegyik darab Miskolchoz. Fotó: Éder Vera

Béres Attila újraindul a színház igazgatói posztjáért

Poptörténeti pontot avattak 
az egykori Diósgyőri Vasas 
Művelődési Központban.

Talán sorolni sem kell: a 
kultikus épület egykor helyet 
adott tánc- és esztrádműso-
roknak, tudományos és isme-
retterjesztő előadásoknak, ga-
lériájában rendszeresek voltak 
a kiállítások. A feltörekvő mis-
kolci zenekarok mellett orszá-
gosan is ismert sztárcsapatok 
és előadók léptek fel itt, mások 
mellett a Pokolgép, a Beatrice, 
a Bikini, a P. Box, Kovácsi Kati, 
az Apostol, Zalatnay Sarolta 
vagy éppen Korda György és 
Balázs Klári. És természetesen 
a miskolci Edda. A '80-as évek-
ből ő nevükhöz köthető az első 
nézőcsúcs a Vasasban: kon-
certjükre bár „csak” hatszázan 
fértek volna be, végül három-
szor annyi, 1800 jegyet adtak 
el. A szervezők ügyesen meg-
oldották a szorult helyzetet: 
erre az egy alkalomra kivették 
a székeket a nézőtérről.

A Vasas kulturális működé-
se a 2000-es évek elejére az-
tán lassan megszűnt, irodák-
nak, iskoláknak nyújtottak itt 
bérleti lehetőséget. Majd érke-
zett Kocsák Gábor és a Phobex 
Kft.; öt évvel ezelőtt beköltöz-
tek az épületbe, majd három 
évvel később szerszám-nagy-
kereskedést nyitottak. Az épü-
letet felújították, néhány átala-
kítást is végeztek, de a múltat 
nem engedték el. Amellett, 
hogy például megtartották a 
régi mozigépeket és a vetítő-
vásznat, újrahasznosították a 

színházi függönyöket, és még 
a „Vasas” felirat is visszakerült 
a homlokzatra - nos, mindeze-
ken túl egy idén októberben 
átadott emlékfallal is megi-
dézik a hőskort. A bejárattal 
szemben, több mint három-
ezer fotón örökítik meg a mű-
velődési központban megfor-
dult előadókat.

Mostantól ennél a falnál már 
egy poptörténeti pont is hir-
deti: Miskolc zenei, kulturális 
központja volt a régiónak már 
a nyolcvanas években is. Má-
sok mellett kollégánk, Mocsári 
László fotói által nyerhetünk 
bepillantást abba a miliőbe, 
életérzésbe, ami a rendszervál-
tozás előtti éveket áthatotta.

A poptörténeti pont hét-
fői felavatásán Bajnai Zsolt, a 
Hangfoglaló Program elindí-
tója, a Beatkorszak Projekt ve-
zetője elismerően szólt az egy-
kor kultikus épület jelenlegi 
üzemeltetőjéről, annak múlt-
ját, emlékeit megőrző Kocsák 
Gáborról.

– Szeretném, ha az ország-
ban sokan követnék a példá-
jukat. Nem lenne szabad meg-
feledkeznünk arról, hogy a 
művelődési házak sokak szá-
mára fontos igazodási pontok 
voltak, sőt: ezek azok az intéz-
mények, amelyek egy városhoz 
örökre odakötnek minket - fo-
galmazott.

Kocsák Gábor, a Phobex Kft. 
ügyvezetője átvéve a szót fel-
idézte a Vasas létrejöttét. Ki-
emelte: bő harminc éven ke-
resztül szolgálta a miskolci 
kulturális életet. – Mi megpró-
báljuk visszapörgetni az időt, 
ezért hoztuk létre az emlékfa-
lat, most pedig egy poptörté-
neti emlékponttal egészíthet-
jük ki – tette hozzá.

A poptörténeti pontot az 
Edda három tagja avatta fel. 
Pataky Attila többször meg-
hatódva, megkönnyezve idéz-
te fel emlékeit Miskolcról és a 
Vasasról.

– Minden: sírás és kacagás 
benne van abban az életérzés-

ben, ami itt hatja át az embert. 
Nemzedékek álmai, vágyai, 
kultúrában, zenében hagytak 
itt nyomot. Ez a ház egy óriá-
si „élményhalmaz”. A dediká-
lások, a koncertek... Elvehe-
tetlenek ezek az emlékek. Úgy 
gondolom, hogy poptörténe-
lemmé váltunk innen, Mis-
kolcról. Példát mutattunk ab-
ban, hogy nincs olyan, hogy 
nem lehet. Mindent lehet. És 
Miskolcról indulva háromszor 
tökösebbnek kell lenni, ha va-
lamit el akarsz érni az életben. 
De nagy szenvedéllyel megva-
lósíthatók az álmok – mondta 
Pataky Attila.

Zselencz László (Zsöci) fel-
idézte, hogy a Béla utcai la-
kásában volt a központjuk, itt 
próbáltak, női segítőik pedig 
kezelték az óriási rajongói le-
vélhalmokat. Volt olyan hónap, 
hogy mintegy 60 ezer megke-
resést kaptak. Az emlékek fel-
idézése után üzent is az Edda 
legendás basszusgitárosa.

– Hogy mit üzenek a mis-
kolci fiatal zenészeknek? Gye-
rekek! Próbálni, gyakorolni, és 
hajrá! – mondta.

Csapó Gyögy (Buksi) csupán 
annyit mondott, nagyon hálás, 
hogy része lehetett az Eddá-
nak. – Minket semmi más nem 
érdekelt, csak a zene, a zene és 
a zene. És utána: a zene. Reg-
geltől késő estig. Ennek éltünk. 
Nem gondoltuk túl, ez volt az 
életünk. És semmi több. Hogy 
ez kerekedett ki belőle, azt 
egyedül Attila tudta. De ő nyí-
legyenesen – fogalmazott.

KUJAN ISTVÁN

Ezt még Pataky Attila is megkönnyezte
Máger Ágnes legújabb 
munkáiból nyílt kiállítás a 
Művészetek Házában.

A miskolci képzőművész-
nek, akit a város 2019-ben 
tüntetett ki díszpolgári cím-
mel, új, színekben és monda-
nivalóban egyaránt gazdag ké-
peit állítja a nagyközönség elé 
Szín-kép elnevezésű tárlata.

Egy összetett mechaniz-
mus tanúi lehetünk. A kiál-
lítás expresszív, mégis lágy 
erővel szólítja meg a termé-
szetet, mesél versekről, zené-
ről, történelemről – beszélt 
a festő művészetéről Hajdu 
Ildikó művészettörténész a 
hétfői megnyitón.

Maga a képzőművész el-
mondta, főként az új munkáit 
láthatja a közönség a Szín-ké-
pen, de néhány régebbi fest-
ménye is kikerült a falakra.

– Főként szakrális festmé-
nyeket és tájrészleteket tartal-
maz a tárlat, de akad néhány 
zenei kép is – fogalmazott Má-
ger Ágnes. – Lesz tavasszal egy 

kiállításom a Miskolci Galéri-
ában. Arra készülök, hogy si-
kerüljön „belakni” majd a te-
ret: nem olyan lesz a tárlat íve, 
hogy egy kép, aztán szünet, 
majd mégegy kép: más jellegű 
kiállításra számíthatnak majd 
a látogatók – vetítette elő a ter-
veit a művésznő.

– Az „átkosban” is voltak 
népszerű irányzatok – én ott 
a három T-ből a tűrt voltam 
többnyire, nem a támogatott. 
Mégis, rendre sikerül meg-
találni a saját közönségemet. 
Nem a díjakért teszem, vagy 
azért, hogy igazodjak vala-
mihez. Nem szeretem a nagy 
felületű képeket, amik tapé-
tamintával vannak tele. Egy 
festmény a falon azért van, 
hogy integessen, magához 
hívjon – fejti ki nézeteit Mis-
kolc díszpolgára.

A Művészetek Háza Kor-
társ Galériájában berendezett 
kiállítás ingyen látogatható, és 
egészen jövő év január 5-éig 
várja a képzőművészet iránt 
érdeklődőket.                        B.M.

Vallásról, zenéről, tájakról

A tárlat lágy erővel szólítja meg a természetet. Fotó: Juhász Á.

A poptörténeti pontot az Edda három tagja avatta fel. Fotó: Osztie Tibor 
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Ingatlan Befektető Klub
ingatlanbefektetoklub.hu

INGATLANT  
KERES-KÍNÁL?
A mi ingatlanosunk 

Juhos Zsolt
Prémium Partner

06 70 701 2271

VÁSÁROLNA?

ÉPÍTKEZNE? BÉRELNE?

ELADNA?
KIADNA?

Szeleta Park Látogatóközpont

3535 Miskolc,  
Vadas Jenő utca  

www.bnpi.hu

Nyitás:  
2023. december 14.

4 évszakos kaland az egész családnak
• interaktív kiállítás • beltéri játszóház
• kültéri élmények • étterem

NYISS TE IS 
A BÜKKRE!

Az akció érvényes: 2023. 12. 09-tól 2023. 12. 15-ig 
Kolynos fogkrém, 75 ml, 4786 Ft/l 459 Ft 359 Ft
Dove szappan, 90 g, 4433 Ft/kg 449 Ft 399 Ft
Nicky papírtörlő, 2 tekercs, 199 Ft/tekercs 499 Ft 399 Ft
Denim tusfürdő, 250 ml, 2396 Ft/l  699 Ft 599 Ft
Lara Hygiene nedves, univerzális felülettisztító kendő,  
   50 lap, 11 Ft/lap 699 Ft 599 Ft
Pur mosogató, 750 ml, 1332 Ft/l 1099 Ft 999 Ft
Domestos fertőtlenítő, 750 ml, 1332 Ft/l 1099 Ft 999 Ft
Schauma sampon, 400 ml, 2747 Ft/l 1199 Ft 1099 Ft
Bref Prémium WC-golyó, spa moments, 3 db-os 1899 Ft 1699 Ft
Cillit Bang Naturally konyhai zsíroldó, 750 ml, 1998 Ft/l 1799 Ft 1499 Ft
Star WC-papír, 24 tekercs, 83 Ft/tekercs 2199 Ft 1999 Ft
Silan öblítő, 2772 ml 973 Ft/l, 2860 ml 943 Ft/l 3099 Ft 2699 Ft
Tomi mosógél, 2 l, 1649 Ft/l 3499 Ft 3299 Ft

Bonyhádi edények széles választékban, akciós áron kaphatók!
Karácsonyi díszek, dekorációk, ajándéktárgyak, világítós LED-füzérek,

illatszer-ajándékcsomagok, játékok széles választékban érkeztek.

Bulgárföldi  
Háztartási Bolt
BORSODCOLOR KFT. Miskolc, Kiss tábornok u. 6/a. Tel.: 46/530-336

Szolgáltatásaink: 
• műanyag, fa, alumínium-nyílászárók • redőnyök, reluxák  
• rovarhálók • szellőzők • erkélybeépítések, télikertek   
• HiSec acél biztonsági ajtók • garázskapuk 

Díjtalan árajánlat, felmérés! Rövid határidő!  
Gyártás egyedi méretre. Teljes körű kőműves-helyreállítás. 

Bemutatóterem: Deluxe Ablak Kft.  Tel.: 46/402-292, 06-30/336-5528, 06-70/609-0825.  
Bemutatóterem: Miskolc, Bükk Áruház, I. em. Nyitva: hétfő, szerda, péntek 9-14 óráig,  
www.aluport.hupont.hu, deluxeablak@gmail.com

Műanyag-nyílászárók cseréje  Műanyag-nyílászárók cseréje  
óriási kedvezménnyel!óriási kedvezménnyel!

Acél  

biztonsági ajtó  

kedvezményes  

áron!

Apróhirdetés
Életjáradékot fizetek 
havonta idős személy-
nek lakásért, házért, 
telekért Miskolcon és 
környékén. Telefon: 06-
20/566-49-90. Németh 
Csaba betegszállító 

APRÓHIRDETÉSEK
a Miskolci Naplóban

Kedves Olvasóink! Adják fel ap-
róhirdetésüket kedvezményes 
áron a Miskolci Naplóban hétköz-
nap 8 és 16 óra között!

Hirdetésszervezőink  
az alábbi címen érhetők el:
3530 Miskolc, Kis-Hunyad u 9.
Tel.: 70/795-7402, 30/499-8630
E-mail: info@mikom.hu



Idén hét ünnepi koncerttel 
várja a zenekedvelő közönsé-
get a Miskolci Szimfonikus 
Zenekar.

December 15-én, pénteken, 
17 órától a görömbölyi gö-
rögkatolikus templom, 16-án, 
szombaton, 17 órai kezdettel a 
Kisvárdai Várszínház és Művé-
szetek Háza, 18-án, hétfőn, 19 
órától a selyemréti Szent István 
király templom, majd a soro-
zat zárásaként 19-én, kedden, 
este 7-től a miskolci Művésze-

tek Háza ad otthont a csodá-
latos karácsonyi dallamoknak. 
A záró hangversenyen az idén 
szintén jubiláló, 60 éves Faze-
kas Utcai Általános Iskola kó-
rusai is fellépnek a miskolci 
szimfonikusokkal. A koncer-
tekről a www.mso.hu oldalon 
tájékozódhatnak.                   MN
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Badány Lajos önkormányzati képviselő lakossági 
fórumot tart december 11-én, hétfőn, 17 órától a 
Szalay Sámuel Református Két Tanítási Nyelvű Ál-
talános Iskolában (Miskolc, Éder Gy. u. 1.).

ALPOLGÁRMESTERI FOGADÓÓRA

Hirdetés

A fővárosi premiert követő-
en a Művészetek Házában 
tartják A nulladik perc vidé-
ki ősbemutatóját.

Az Orlai Produkció jóvol-
tából decemberben a Művé-
szetek Házában debütál Göt-
tinger Pál A nulladik perc 
című darabja. Budapesten 
már megtartották a premiert 
nem is olyan régen, és az előa-
dás hatalmas sikert aratott. A 
bemutatót követően az egyik 
első vidéki előadást éppen 
Miskolcon, a Művészetek Há-

zában tartják majd december 
15-én. A miskolci színházked-

velő közönség itthon is pará-
dés szereposztásban élvezheti 

a darabot, mások mellett Ud-
varos Dorottyát, László Lilit, 
Grisnik Petrát és Ficzere Bélát 
is láthatjuk majd a Művésze-
tek Háza színpadán. A darab 
visszarepít minket több mint 
száz évet az időben, hiszen 
Párizsban játszódik az 1900-
as világkiállítás idején. Aki 
kíváncsi egy ősbemutatóra és 
egy fantasztikus komédiára 
kivételes színészi játékkal, az 
mindezt egyben megkaphat-
ja, ha eljön december 15-én, 
pénteken, este 7 órakor a Mű-
vészetek Házába.                MN

A Miskolc Televízió Hívő-
szó című műsorában decem-
ber 10-én, vasárnap, 16 órától 

a belvárosi evangélikus temp-
lomból közvetítenek. Igét hir-
det: Buday Barnabás esperes.

HARANG-HÍREK

DECEMBER 9., szombat
9:00 Útlevél a Mikuláshoz, Miskolci Állatkert
9:00 Játék- és sportszerbörze, Görömbölyi 

Művelődési Ház
9:00 Karácsonyváró családi délelőtt, Pe-

tőfi Sándor Könyvtár
10:00 XXL Tarantulla Expo hüllőkiállítás, 

Ifjúsági Ház
14:00 Miskolc Advent: Adventi RC Autós 

séta, Szent István tér
15:00 Miskolc Advent: Egyszervolt Mese-

zenekar-koncert, Szent István tér
15:30 Megérkezik a Görömbölyi Műve-

lődési Házhoz a Mikulás, akivel fotóz-
kodni is lehet

16:00 Miskolc Advent: Zsáya Kids BeatSu-
li, Szent István tér

17:00 Miskolc Advent: Sztrapacska Blues 
Band, Szent István tér

18:00 DVTK Ongropack – Fatum-Nyíregy-
háza röplabdamérkőzés, női Magyar 
Kupa 2. forduló, DVTK Aréna

18:30 Miskolc Advent: Tolvai Reni, Szent 
István tér

DECEMBER 10., vasárnap
9:00 Útlevél a Mikuláshoz, Miskolci Ál-

latkert
10:00 XXL Tarantulla Expo hüllőkiállítás, 

Ifjúsági Ház
10:30 A hóember álma, Csodamalom Báb-

színház
14:00 Miskolc Advent: Diri-Dongó Együt-

tes-koncert, Szent István tér
15:00 Miskolc Advent: Janicsák Veca-kon-

cert, Szent István tér
16:00 Adventi gyertyagyújtás és ünnepi 

műsor, Szent István tér
16:00 Adventi gyertyagyújtás és ünnepi 

műsor, Apostol Bertalan tér
16:30 Adventi gyertyagyújtás és ünnepi 

műsor, II. János Pál pápa tér
17:00 Gyertyagyújtás a Vologda utcai ad-

venti koszorúnál
17:00 Adventi gyertyagyújtás és ünnepi 

műsor, Otthon tér
18:00 DVTK Jegesmedvék – FTC-Telekom 

jégkorongmérkőzés, ERSTE Liga, 19. for-
duló, Miskolci Jégcsarnok

DECEMBER 11., hétfő
16:00 Molcsányi Jenő tájfestő kiállítás-

megnyitója, Görömbölyi Művelődési Ház
16:30 Gyógyulat önképzőkör – Sóspataki 

Ferenc természetgyógyász előadása, 
Kaffka Margit Könyvtár

19:00 Szimfonikus bérlet IV., a Miskol-
ci Szimfonikus Zenekar koncertje, Művé-
szetek Háza

DECEMBER 12., kedd
9:30 Ringató, Csodamalom Bábszínház
16:00 Hangulat – figyelem – emlékezet, 

dr. Jobbik Anita ájurvéda terapeuta 
előadása, II. Rákóczi Ferenc Könyvtár

17:00 Karcolatok - kis képmutatás, Pál 
Pető János (kispető) kiállítása, Ifjúsá-
gi Ház, galéria

DECEMBER 13., szerda
10:00 Babusgató klub, karikázó mondó-

kázó, II. Rákóczi Ferenc Könyvtár
10:00 Thietty Chapeau: Fenyőlegenda, 

papírszínházas karácsonyváró foglalkozás 
óvodásoknak, Tompa Mihály Könyvtár

14:00 Dallamos karácsony - a Miskol-
ci Dallamok Szárnyán Művészeti Klub 
szervezésében, Gárdonyi Géza Műve-
lődési Ház

16:30 Természetes gyógymódok otthon – 
Mezei Mártonné reflexológus előadá-
sa, Kaffka Margit Könyvtár

17:00 Találkozások, K. Csákfalvi Kata „ka-
tablanka” grafikus kiállítása, Ady End-
re Művelődési Ház galéria

DECEMBER 14., csütörtök
19:20 Tankcsapda-koncert, Ady Endre Mű-

velődési Ház

DECEMBER 15., péntek
14:00 Mit ér egy hang?, műsoros délután 

a Miskolci Örömdalkör szervezésében, 
Gárdonyi Géza Művelődési Ház

15:30 Alkossunk együtt!, nyílt festőnap, 
Tompa Mihály Könyvtár

16:00 Adventi gyertyagyújtás és ünnepi 
műsor, Avas városközpont

17:00 Miskolc Advent: Kék és Narancssár-
ga-koncert, Szent István tér

18:00 Miskolc Advent: Singh Viki koncert-
je, Szent István tér

17:00 A Miskolci Szimfonikus Zenekar ka-
rácsonyi koncertje, görömbölyi görög-
katolikus templom

17:00 Adventi koncert, a Perla Quartet 
vonósnégyes ünnepi műsora, II. Rákó-
czi Ferenc Könyvtár

18:00 Holle Anyó, Csodamalom Bábszínház
19:00 A Nulladik perc, az Orlai Produkció 

előadása, Művészetek Háza
19:30 Illés Klub, Ifjúsági Ház

DECEMBER 16., szombat
9:00 Baba- és gyerekruhák, játékok bör-

zéje, Ady Endre Művelődési Ház
10:00 Angyali készülődő, játszóház a ka-

rácsony jegyében, II. Rákóczi Ferenc 
Könyvtár

15:00 Miskolc Advent: az Aranykapu Báb-
színház előadása, Szent István tér

16:00 Miskolc Advent: The Acoustic 
 Affair-koncert, Szent István tér

17:00 Miskolc Advent: Simon Fruzsina 
koncertje, Szent István tér

17:00 A Brevis ukrajnai együttes koncert-
je, Ady Endre Művelődési Ház

17:00 DVTK-Vénusz - 2F-Bau Tolna-Mözs 
labdarúgó-mérkőzés, női NB I., 12. for-
duló, Városi Sportcsarnok

17:30 DVTK – MTK labdarúgó-mérkőzés, 
NB I., 17. forduló, DVTK Stadion

18:30 Miskolc Advent: Auth Csilla kon-
certje, Szent István tér

20:00 Későn Szóltál Klub, Vasgyári Közös-
ségi Ház

DECEMBER 17., vasárnap
9:00 Miskolci Termelői Nap, Széchenyi utca
9:00 Karácsonyi régiségvásár, Széche-

nyi utca
10:30 és 15:30 Holle Anyó, Csodamalom 

Bábszínház
11:00 Micimackó fázik, mesejáték, Ady 

Endre Művelődési Ház
14:00 Miskolc Advent: a Csiribiri Együttes 

előadása, Szent István tér
15:00 Miskolc Advent: Szulák Andrea kon-

certje, Szent István tér
16:00 Adventi gyertyagyújtás és ünnepi 

műsor, Szent István tér
16:00 Adventi gyertyagyújtás és ünnepi 

műsor, Apostol Bertalan tér
16:30 Adventi gyertyagyújtás és ünnepi 

műsor, II. János Pál pápa tér
17:00 Gyertyagyújtás a Vologda utcai ad-

venti koszorúnál
17:00 Adventi gyertyagyújtás és ünnepi 

műsor, Otthon tér
17:00 DVTK – Szekszárd kosárlabda-mér-

kőzés, NB I. A-csoport, 9. forduló, DVTK 
Aréna

DECEMBER 18., hétfő
16:30 Színház a város tenyerén, Fedor Vil-

mos és Somorjai Lehel könyvének be-
mutatója, II. Rákóczi Ferenc Könyvtár

19:00 A Miskolci Szimfonikus Zenekar ka-
rácsonyi koncertje, selyemréti Szent Ist-
ván király templom

19:00 Cordelia O’Neill: Bármi lehetséges, 
ha elég erősen gondolsz rá, a Loupe 
Színházi Társulás előadása, Ady Endre Mű-
velődési Ház

DECEMBER 19., kedd
19:00 A Miskolci Szimfonikus Zenekar ka-

rácsonyi koncertje, Művészetek Háza

PROGRAMAJÁNLÓ Decemberben ősbemutató a MÜHA-ban

DECEMBER 9., szombat 11:00 Kakaókoncert, Nagyszínház, nézőtéri társalgó | 15:00 A szá-
lemiek, Déryné Széppataki Róza-bérlet, Nagyszínház | 19:00 Anyegin, Nagy Attila-bérlet, Kama-
ra | 19:30 Babaház (Nóra), bérletszünet, Játékszín | DECEMBER 12., kedd 18:00 A tatárok Ma-
gyarországban, Fráter ifjúsági bérlet, Nagyszínház | DECEMBER 13., szerda 10:00 János vitéz, 
Habakukk gyermekbérlet, Kamara | 14:00 János vitéz, Kerekerdő gyermekbérlet, Kamara | 19:00 
A revizor, bérletszünet, Nagyszínház | 19:00 Én, Vitéz Mihály, avagy a Csokonai kód, bérlet-
szünet, Játékszín | DECEMBER 14., csütörtök 10:00 János vitéz, Hétmérföldes gyermekbérlet, 
Kamara | 14:00 János vitéz, Egyszervolt gyermekbérlet, Kamara | 17:00 Egy óra versek közt a 
színház művészeinek társaságában | 19:00 A revizor, bérletszünet, Nagyszínház | DECEM-
BER 15., péntek 19:00 A tatárok Magyarországban, Földes ifjúsági bérlet, Nagyszínház | DE-
CEMBER 16., szombat 15:00 Vasgyári eklógák, Játékszín | 19:00 Feketeszárú cseresznye, 
bérletszünet, Nagyszínház | 19:00 Átmeneti gyermek, Játékszín | DECEMBER 19., kedd 19:00 
A miniszter félrelép, bérletszünet, Nagyszínház | 19:00 Dixie-karácsony, a Miskolc Dixiel-
and Band koncertje, Kamara | DECEMBER 20., szerda | 14:00 Berzsián és Dideki, Dömdö-
döm gyermekbérlet, Kamara | 18:00 A kávéház, a Miskolci Nemzeti Színház kijelölt énekkarának 
koncertje, Játékszín | 19:00 A miniszter félrelép, bérletszünet, Nagyszínház | DECEMBER 21., 
csütörtök 18:00 A szálemiek, Herman ifjúsági bérlet, Nagyszínház | 19:00 Anyegin, bérletszü-
net, Kamara | 19:00 A kávéház, a Miskolci Nemzeti Színház kijelölt énekkarának koncertje, Játék-
szín | DECEMBER 22., péntek 17:00 Kilépő, Játékszín | 19:00 Jézus Krisztus szupersztár, bér-
letszünet, Nagyszínház | 19:00 Gyévuska, bérletszünet, Kamara | DECEMBER 23., szombat 11:00 
Kakaókoncert, Nagyszínház, nézőtéri társalgó | 19:00 Jézus Krisztus szupersztár, bérletszü-
net, Nagyszínház | 19:00 Gyévuska, bérletszünet, Kamara

A MISKOLCI NEMZETI SZÍNHÁZ MŰSORA
• Művészetek Háza, Uránia-terem: DECEM-
BER 9-12., szombat-kedd: 16:30 Semmel-
weis | DECEMBER 9-13., szombat-szerda: 
19:00 Napoleon | DECEMBER 9-10., szom-
bat-vasárnap: 14:00 Bagossy Brothers 
Company - 10 éve úton | DECEMBER 14-
17., csütörtök-vasárnap: 19:45 Jonas Kauf-
mann – Csendes éj | DECEMBER 15., pén-
tek: 17:00 Előző életek | DECEMBER 18-20., 
hétfő-szerda: 19:45 Jéghideg | DECEMBER 
14. ÉS 16-20., csütörtök és szombat-szer-
da: 17:30 Kacsalábon | DECEMBER 15-16., 
péntek-szombat: 15:30 Kacsalábon 

• Művészetek Háza, Béke-terem: DECEM-
BER 2-6., szombat-szerda: 17:00 Egy zu-
hanás anatómiája | DECEMBER 2-3., szom-
bat-vasárnap: 15:00 Három rabló és egy 
oroszlán | 19:30 A méhek húszezer fajtája 
| DECEMBER 4-6., hétfő-szerda: 19:30 A va-
csoravendég | DECEMBER 7., csütörtök és 
9-13., péntek-szerda: 17:00 Golda | 19:30 

Parasztok | DECEMBER 9-10., szombat -va-
sárnap: 15:00 Apró hősök - Kalandos vi-
zeken | DECEMBER 14-17., csütörtök-va-
sárnap: 19:30 Filip | DECEMBER 14-20., 
csütörtök-szerda: 17:00 Masha és a med-
ve 2. – Dupla móka | DECEMBER 15-16., 
péntek-szombat: 15:00 Masha és a medve 
2. – Dupla móka | DECEMBER 18-20., hét-
fő-szerda: 19:30 Polonia akció 1920

• Cinema City: DECEMBER 7-13., csütör-
tök-szerda, naponta több időpontban – A 
láp király lánya | Állati iramban | Az éhe-
zők viadala: énekesmadarak és kígyók 
balladája | Bogyó és Babóca 5. – Hónapok 
meséi | Hullaadás | Dzsungelhajsza | Esze-
veszett küldetés | Fűrész X | Golda | Hadik 
| Halálos bújócska | Jéghideg | Kacsalábon 
| Kívánság | Mancs őrjárat: a szuperfilm | 
Marvelek | Napóleon | Öt éjjel Freddy Piz-
zázójában | Semmelweis | Szárnyalj! | 
Trollok: Együtt a banda | Wonka

MOZIMŰSOR

Decemberben két filmet 
nézhetnek meg a nyugdíja-
sok a Művészetek Házá-
ban.

Folytatódik a Szépkorúak 
Filmklubja Miskolcon a Sal-
kaházi Plusz Program része-
ként. A nagy érdeklődésre 
való tekintettel a szervezők a 
szépkorúak számára ezúttal 
két filmmel is kedveskednek. 
December 17-én, vasárnap 
a Könyvklub: A követke-

ző fejezet, december 30-án, 
szombaton pedig a Bazi nagy 
görög lagzi 3. című filmet ve-
títik, mindkét alkalommal 
12 és 14 órától a Művészetek 
Háza Uránia Art moziter-
mében. A vetítés ingyenes, a 
jegyeket viszont előre szük-
séges megigényelni a 0670-
395-2618-as telefonszámon. 
Jegyosztás december 11-én, 
hétfőn, 9:00-10:00-ig a város-
háza aulájában.

MN

Folytatódik a filmklubAdventi koncertek



KÖNYVAJÁNLÓ 

Akkor és most. A képeslapon és az új felvételen is az egykori Ru-
dolf laktanya és környezete látható egy egészen különleges szög-
ből; fotóriporterünk alapos munkájának köszönhető, hogy kiderült, 
a régi malom, vagyis a mai Átrium park egyik épületéből fotózták a 
régi képeslapot (ezúton is köszönet a tulajdonosnak, hogy lehetővé 
tette az új felvétel készítését). A „Rudolf gyalogsági laktanya” Adler 
Károly tervei szerint 1896-ra épült fel. 1921-től a m. kir. Görgey Artúr 
13. honvéd gyalogezred állomásozott itt, 1962-től pedig itt alakult 
meg a 2. Honi Légvédelmi Hadosztály. Az 1944. június 2-ai bombá-
zások során a laktanya épületei is károsodtak. A felvételen látható 
földszintes épületet ma részben takarja az 1976–1978 között épült 
Gömöri felüljáró, ami a maga közel 222 méteres hosszúságával 
szerepel hazánk leghosszabb hídjai között. További érdekesség, 
hogy az 1900-ban feladott képeslapon nem látható még a Soltész 
Nagy Kálmán utca két ikerbérháza, azok csak 1929-re épültek fel. 
(Tajthy Ákos szövege, dr. Sáfrány Gy. József, Mocsári László fotója)

SEGÍTSÉG A LEGKISEBBEK-
NEK. Az Ökumenikus Segély-

szervezet intézményhálózatához 
tartozó Családok Átmeneti Ott-

honában élő gyermekek kaptak 
ajándékot Mikulás alkalmából 

múlt szombaton Miskolcon a Por-
sche Hungaria Kft. jóvoltából. Az 
eseményen Gianni Annoni tele-

víziós műsorvezető, az Audi már-
kanagykövete mikulásjelmezben 
adta át a gyermekek számára az 

ajándékokat. Gianni örömét fejez-
te ki, hogy részt vehetett az akci-
óban, mint mondta, feltölti az, ha 

segíthet a gyermekeknek. „Őszin-
te, igazi szeretet és hit van ben-
nük, ezt látni a szemükben, mo-

solyukban, verseikben” – mondta. 
A krízisközpontként is működő 

Családok Átmeneti Otthonában 
Miskolcon jelenleg tizenkét csa-

lád és mintegy harminc gyermek 
él, összesen negyven embert tud-

nak fogadni.  
Fotó: Mocsári László

mozaik 2023. december 9. 
49. hét | XX. évfolyam 48. szám12 Miskolci Napló

Géniusz Könyváruház – Miskolc, Széchenyi u. 107.  
Webáruház: www.geniusz.hu és www.geniusztankonyv.hu

Könyvújdonságok a Géniusztól 

Négyrészes keresztrejtvény-sorozatunkban ez-
úttal is könyvújdonságok címét rejtettük el. Meg-
fejtéseiket a sorozat végén, egy e-mailben küldjék 
el, melyben feltüntetik postacímüket is! Beküldési 
határidő: 2024. január 3. E-mail-cím: megfejtes@

mikom.hu. A helyes megfejtések beküldői között könyvutalványt 
sorsolunk ki. A nyereményt a Géniusz Könyváruház biztosítja.

2

Ha jogi problémájuk, kérdésük van, küldjék el szerkesztőségünk cí-
mére: 3525 Miskolc, Kis-Hunyad u. 9. A borítékra írják rá: „Mindenkit 
érhet jogeset”. E-mail: info@mikom.hu. Dr. Strassburger Gyula és dr. 
Tulipán Péter ügyvéd írásban válaszol.

MINDENKIT ÉRHET JOGESET

Sudoku

Ha a terjesztéssel kapcsolat-
ban problémát tapasztalnak, 
kérjük, jelezzék ezt hétköz-
nap 8-16 óráig a +36 70 663 
1261-es telefonszámon vagy 

az info@mirend.hu e-mail-cí-
men nevük és elérhetősé-
gük megadásával. A problé-
mát igyekszünk mihamarabb 
megoldani.

TERJESZTÉSSEL KAPCSOLATOS VISSZAJELZÉS

Gazdikereső
Berta Eleonóra: Lélekkötés

A Lélekkötés 
című könyv a földi 
élet láthatatlan szá-
lait feszegeti, mert 
vannak olyan talál-
kozások, amelyek 
sorsszerűek. Az író 
a kulisszák mögé bújva elemzi, 
sok esetben boncolgatja a látha-
tatlan erők mozgatta sorsokat. 
A könyv két kisregényből áll.

Szanyi Ildikó: Pillangóhatás. 
Egy történet a mindent felülíró 
anya-lánya kapcsolatról. Egy 
történet a családi kötelék erős-
ségéről. Egy történet az igaz 
barátságról. A regényből az is 
kiderül, hogy mindenhonnan 

van kiút, de nem 
mindegy, milyen 
árat fizetünk érte.

Kovács-Lázók 
Nikoletta: Miről ál-
modik egy robot? 
Különleges haiku-

kötet, amely egyetlen történet 
egy öntudatra ébredő robotról. 
A könyvet végigkíséri a kérdés: 
vajon miként látná a világot 
egy gép? A vereskötetnek mo-
dern, futurisztikus, mestersé-
ges intelligenciával készült ké-
pek adnak hangulatot.

Találkozzanak a szerzőkkel 
a Géniusz Könyváruházban 
december 10-én, 11 órától.

FILMAJÁNLÓ 

Kacsalábon

A Mallard család kicsit be-
süppedt a posványba. Míg az 
apuka, Mack szeretné bizton-
ságban tudni családját, és szí-
vesen tapicskol örökre a New 
England-i tavukban, addig az 
anyuka, Pam fel szeretné ráz-
ni a dolgokat, és meg szeretné 
mutatni a nagyvilágot a gyere-

keiknek, a tinisrác Daxnek és 
a kiskacsa Gwennek. Miután 
egy vándormadárcsalád leszáll 
a tavukra távoli helyekről szó-
ló izgalmas mesékkel, Pam rá-
beszéli Macket, hogy vágjanak 
neki egy családi kirándulásnak 
New York Cityn át a trópusi 
Jamaicába. Amint Mallardék 
elindulnak télre délnek, a jól 
kifundált tervek hamar kisik-
lanak. Az élmény arra inspirál-
ja őket, hogy szélesítsék látó-
körüket, nyitottak legyenek az 
új barátokra, és többet érjenek 
el, mint amit valaha is lehetsé-
gesnek hittek, miközben töb-
bet tudtak meg egymásról – és 
saját magukról – ,mint valaha 
is hitték.

Ezen a héten Vilingert (6091.), a Miskolci Állategészségügyi Te-
lep egyik lakóját mutatjuk be. Az állat korának megfelelő oltá-
sokkal, féregtelenítéssel és SPOT-ON cseppekkel ellátva kerül az 
új gazdihoz. Érdeklődni a +36 (30) 339-6549-es telefonszámon 
lehet hétköznap 8:00 és 15:30 között.

Bekerülés helye:  
   Miskolc, Diósgyőr
Fajta: keverék
Kor: ~3,5 éves
Neme: kan
Szín: rajzos
Súlya: 33 kg
Magasság: 50 cm

Vilinger egy hároméves, ivar-
talanított fiúkutyus, aki egyik 
nap úgy gondolta, elég volt a 

nélkülözésből, és egy jobb élet 
reményében útnak indult, vil-
lamosra szállt. Gondolta, hátha 
sikerül egy szerető családra, egy 
meleg otthonra lelnie, de sajnos 
csak a miskolci gyepmesteri te-
lepig jutott, ahol már idestova 
21 hónapja él. Nagyon okos, 
egyszerű utasításokat ügyesen 
teljesít. Más kutyus mellé sajnos 
nem ajánljuk.
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